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PROCES - VERBAL 

Încheiat în şedinţa extraordinară a Consiliului Local al Sectorului 6 
din data de 19.06.2023 

 
 
 Lucrările şedinţei au început la ora 13:00 și s-au desfășurat online, în sistem de 
videoconferință, prin aplicația WEBEX. Accesul s-a făcut folosind invitația de participare (link) 
transmisă pe adresa de e-mail a fiecărui consilier local. 
 În deschiderea lucrărilor şedinţei s-a făcut apel audio și video și la începutul şedinţei au 
fost prezenți 24 de consilieri locali, iar la sfârşitul şedinţei 26 de consilieri locali, din 27 de 
consilieri locali în funcție. A lipsit dl Copaci Alin Constantin.   
 Convocarea membrilor Consiliului Local al Sectorului 6 s-a făcut în scris prin Dispoziția 
Primarului Sectorului 6 nr. 1331 din 14.06.2023, în temeiul dispoziţiilor art. 133 alin. (2) lit. a), 
art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (3) lit. b) și alin. (5), art. 135, art. 155 alin. (1) lit. b) şi lit. e) și ale 
art. 196 alin. (1) lit. b) din Ordonanţa de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, invitația la ședință precizând data, ora și 
locul desfășurării acesteia. 

Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 1331 din 14.06.2023 a fost publicată în ziarul 
Adevărul în data de 16-18.06.2023 şi s-a adus la cunoștință locuitorilor Sectorului 6 prin afișare 
la sediul instituției, pe site-ul instituției la adresa www.primarie6.ro, la secțiunea Ședințele 
consiliului local și pe pagina de facebook la adresa facebook.com/PrimariaSectorului6.    
 
                          Anexă la Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 1331 din 14.06.2023 
 

 
Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate 

ale 
C.L. Sector 6 

 
PROIECT ORDINE DE ZI 

1. 
nr. 1 şi         
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr.  143/14.06.2023 privind aprobarea depunerii 
cererii de finanțare cu titlul “Construirea a 231 de insule ecologice 

digitalizate în Sectorul 6” și a cheltuielilor legate de proiect 

2. nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 142/14.06.2023 privind solicitarea împuternicirii 
exprese a Consiliului Local al Sectorului 6 de către Consiliul General al 
Municipiului București în vederea asocierii dintre Sectorul 6 al 
municipiului București și S.C. Exigent Property Investment S.R.L. 

3. 
nr. 1 şi          
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 141/14.06.2023 pentru îndreptarea erorii 
materiale strecurate în Anexa la H.C.L. al Sectorului 6 nr. 107/2023 
privind aprobarea tarifelor pentru utilizarea domeniului public și privat 
aflat în administrarea Consiliului Local al Sectorului 6 prin Administraţia 
Comercială Sector 6  

4. 
nr. 1 şi          
nr. 5  

Proiect de hotărâre nr. 138/13.06.2023 privind aprobarea documentației 
tehnice, faza Studiu de Fezabilitate și a indicatorilor tehnico - economici 
aferenți, pentru obiectivul de investiţii „Reamenajare/Reabilitare parcare 
de reşedinţă şi zona verde urbană str. Arieşul Mare" 

 

SECTORUL 6 AL MUNICIPIULUI BUCUREŞTI  
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5. 

nr. 4 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 119/30.05.2023 de aprobare a Studiului de 
fundamentare privind concesiunea serviciului de organizare a 
evenimentului "West Side Christmas Market" desfășurat în Parcul 
Drumul Taberei Sector 6 

6. 

nr. 5 Proiect de hotărâre nr. 121/30.05.2023 privind aprobarea procedurii de 
concesiune de servicii prin ”selecție de oferte” pentru organizarea 
evenimentului ”West Side Christmas Market” desfășurat în Parcul 
Drumul Taberei din Sectorul 6 

 
Dl Demirel Spiridon, secretar general: Bună ziua doamnelor și domnilor consilieri 

vom începe ședința noastră extraordinară de astăzi cu efectuarea prezenței.  
Suntem 24 de consilieri prezenți (nu sunt logaţi dl Bordei şi dl Petcu).  
Vreau să profit de această ocazie să-i rog pe cei care nu au predat încă raportul de 

activitate pe anul 2022 să o facă cât se poate de repede. Mulțumesc! 
Dl Alexandru Desculţescu, consilier local: Există vreun termen impus de lege, de 

cineva?  
Dl Demirel Spiridon: Nu. Nu apare un termen, numai că totuși suntem trecuți de 

jumătatea anului și pentru anul trecut ar fi trebuit să avem deja un raport de activitate. Am avut 
cazuri când anul acesta am preluat la începutul anului și pentru 2021 și n-aș vrea să mai repetăm 
aceeași aceeași poveste. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu, preşedinte de şedinţă: Vă mulțumesc, domnule secretar 
general! Bună ziua doamnelor și domnilor consilieri, ședința de astăzi a fost convocată prin 
dispoziția domnului primar numărul 1331 din 14.06.2023 și a fost publicată în ziarul Adevărul 
din data de 16-18.06.2023. Avem la dosar rapoartele de informare depuse de către responsabilul 
pentru Relația cu Societate Civilă prin care ne informează că față de proiectele propuse pe 
ordinea de zi și pe site-ul instituției Primăriei Sectorului 6, de la societatea civilă nu au fost 
primite propuneri, sugestii sau recomandări pentru amendarea acestor proiecte.  

Sunt modificări pe ordinea de zi? Dacă nu sunt, supun la vot dispoziția numărul 1331 din 
14.06.2023. Voturi “împotrivă”? Nu sunt. “Abțineri”? Nu sunt. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi 
“pentru”, ordinea de zi a fost aprobată. 

Aș vrea să vă propun aceeași modalitate ca la ședința trecută, în sensul că dacă nu sunt 
discuții generale să trecem la votarea proiectelor în ansamblul lor. Voturi “împotrivă”? Nu sunt. 
“Abțineri”? Nu sunt. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, propunerea a fost aprobată. 

Primul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 143/14.06.2023 privind aprobarea 

depunerii cererii de finanțare cu titlul “Construirea a 231 de insule ecologice digitalizate în 

Sectorul 6” și a cheltuielilor legate de proiect. 

Discuții? Dacă nu sunt discuții, trecem la vot.  
SE INTRĂ ÎN PROCEDURĂ DE VOT. 
Dl Iulian Mihai Coşcodaru, consilier local: Bună ziua aș avea o mică întrebare, vă rog! 

Puteți să-mi spuneți ce vot a primit în comisie acest proiect?  
Dl Demirel Spiridon: Comisia 1 și 5 aviz favorabil.  
Dl Iulian Mihai Coşcodaru: Am înțeles. Ce vreau să vă semnalez este faptul că din 

cunoștințele mele comisiile de specialitate, conform codului administrativ, trebuie convocate cu 
cel puțin 3 zile înainte, mai puțin atunci când este vorba de ședințele de îndată. Aici puteți să mă 
corectați și dvs., pentru că sunteți cel mai în măsură. Ședința comisiei numărul 1 nu a fost 
convocată respectând aceste prevederi cu 3 zile înainte. Acum, mai departe, dvs. știți cum 
trebuie procedat. Ce vreau să vă spun este că mi s-ar părea foarte normal ca ședințele de comisie 
să fie convocate în conformitate cu codul administrativ.  

Dl Demirel Spiridon: Ok, am notat. Mulțumesc! Totuși și votul dvs.? Că suntem în 
procedură de vot. 

Dl Iulian Mihai Coşcodaru: Din cauza faptului că ședința a comisiei de specialitate de 
buget nu a fost convocată conform codului administrativ cu 3 zile înainte, ci aseară cu sub 24h. 
Eu mă voi abține la toate proiectele comisiei numărul 1. Vă mulțumesc! 

Dl Demirel Spiridon: Bun am notat. Deci 7 “abțineri” și 17 voturi “pentru”. Proiectul a 
fost adoptat. 
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Cu 7 “abţineri” (dl Coșcodaru, dl Ciontu, dl Iacob, dl 
Pană,  dl Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu) şi 17 voturi “pentru” proiectul a fost adoptat. 

 Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 142/14.06.2023 privind 

solicitarea împuternicirii exprese a Consiliului Local al Sectorului 6 de către Consiliul General 

al Municipiului București în vederea asocierii dintre Sectorul 6 al municipiului București și S.C. 

Exigent Property Investment S.R.L.. 

Discuții dacă sunt? Vă rog, dl Desculţescu! 
Dl Alexandru Desculţescu: Vreau să înțeleg și eu care va fi statutul acestor terenuri, 

acestei căi de acces ce se va realiza prin parteneriatul propus odată ce lucrarea se va fi încheiat. 
Dacă poate să-mi explice cineva. 

D-na Aura Crăciun, director executiv Direcţia Tehnică: Bună ziua! În legătură cu 
regimul juridic al terenurilor, momentan terenul de 84m, prima suprafață care a fost donată de 
Exigent către Municipiul București și în administrarea Consiliului Local este în domeniul public, 
iar celelalte două terenuri sunt proprietate publică a statului, concesionată de către C.F.R., pentru 
care noi avem un contract de închiriere cu C.F.R.. După încheierea acestor lucrări, terenurile își 
vor menține regimul juridic inițial. Nu se va schimba cu absolut nimic, domeniul public și un 
teren închiriat de la C.F.R..  

Dl Alexandru Desculţescu: Va avea partenerul vreun drept de folosinţă într-un anumit 
fel, de barieră sau ceva? 

D-na Aura Crăciun: Nimic, absolut nimic. Terenurile își vor păstra regimul juridic 
inițial și după finalizarea acestei lucrări, acestei investiții, investitorul nu are absolut.  

Dl Alexandru Desculţescu: Deci, va fi o stradă publică. Eu pot să vin cu mașina mea din 
Crângași pe strada aceea şi n-am nicio barieră?  

D-na Aura Crăciun: Da, cale de acces deschisă circulației publice, fără a fi restricționat 
nimeni în sensul acesta.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Mulțumesc, d-na director? Mai sunt alte discuții? 
Dl Eduard Paul Simion, consilier local: Am și eu o întrebare. Din câte înțeleg acel 

teren este în momentul de față ca și regim juridic, proprietate privată a respectivei societăți.  
D-na Aura Crăciun: Nu? Este domeniul public al Municipiului București. A fost un 

teren proprietate privată, a fost cumpărat și donat Municipiului București în administrarea 
directă a Consiliului Local al Sectorului 6. Deci Municipiul București este proprietar și noi îl 
administrăm. Consiliul Local Sector 6 îl deține în administrare.  

Dl Eduard Paul Simion: Sectorul 6, din câte știu eu, n-are cum să fie proprietar pentru 
că n-are direcţie de patrimoniu.  

D-na Aura Crăciun: Am spus administrator.  
Dl Eduard Paul Simion: Am înțeles proprietar. Deci, să înțeleg așa respectiva societate 

sau mă rog o societate a cumpărat acel teren și l-a donat ulterior către municipalitate, devenind 
astfel municipalitate, devenind proprietar și ulterior printr-o hotărâre de Consiliul General acel 
teren a fost dat în administrare către Primăria Sectorului 6. Corect? 

D-na Aura Crăciun: Corect. 
Dl Eduard Paul Simion: Există această hotărâre de Consiliu General?  
D-na Aura Crăciun: Sigur că da. 
Dl Eduard Paul Simion: OK! În baza acestei hotărâri de Consiliu General face o bază a 

unei hotărâri de Consiliu Local? 
D-na Aura Crăciun: Bineînțeles! Şi oferta de donație când a fost făcută de către 

Exigent, solicitarea către Consiliul General a fost de a dona în proprietatea publică a 
Municipiului București și în administrarea directă a Consiliului Local Sector 6. Când s-a dat 
hotărârea Consiliului General l-a declarat domeniul public al Municipiului București și l-a 
transmis în administrarea Consiliului Local al Sectorului 6 prin aceeași hotărâre.  

Bun bun deci în momentul de față, pe baza unei hotărâri de Consiliu General acel teren 
este în administrarea Primăriei Sectorului 6, mă gândesc că către A.D.P.? 

D-na Aura Crăciun: A.D.P., da.  
Dl Eduard Paul Simion: Bun. În momentul de față un terț, ca să zic așa, o societate 

comercială face un protocol cu Primăria Sectorului 6, iar pe baza acestui protocol acest terț, 
această companie investește niște bani pe domeniul public.  



Page 4 of 23 

 

D-na Aura Crăciun: Da!  
Dl Eduard Paul Simion: Bun! În baza cărei legi poate să se întâmple această acțiune ca 

un privat să execute lucrări atât de ample pe domeniul public și fără acest privat să nu 
îngrădească cumva, la un moment dat, având în vedere această lucrare și apropo de ce zicea 
colegul meu consilier, în momentul când vrea această lucrare, poate nu acum, poate peste 1 an, 
poate peste 2, se face cumva un contract în participațiune cu niște clauze? 

D-na Aura Crăciun: Se face un contract de asociere în participaţie. 
Dl Eduard Paul Simion: Acest contract nu va trebui să fie aprobat de către Consiliul 

Local al Sectorului 6?  
D-na Mihaela Ana Maria Ştefan, viceprimar sector 6: Îmi cer scuze dl Simion! Dacă 

vă uitați pe site, pe lângă proiectul de hotărâre o să găsiți o anexă care include acest contract de 
asociere cu toate clauzele la care d-na Crăciun făcea referire și din nou, teama că acest teren va 
putea fi blocat vreodată de operatorul terț care își asumă lucrările de investiții acolo nu are 
fundament, câtă vreme regimul juridic al terenurilor nu se schimbă prin această operațiune pe 
care o facem noi. 

 Dl Eduard Paul Simion: Eu vă spun că știu foarte multe contracte de asociere în 
participațiune care nu tocmai asta s-a întâmplat, ci municipalitatea sau Sectorul 6 a fost foarte 
greu, ca drept dovadă ați putea discuta, că stați la câteva uși distanță de primarul Ciucu, să vedeți 
cam cât de greu este să recupereze piețele care sunt sub un contract de asociere în participațiune 
în momentul de față. Tocmai de aceasta vă spun, în cunoștință de cauză, tocmai pentru binele 
Sectorului 6, astfel încât să nu avem vreo problemă la un moment dat cu această stradă, să fie 
închisă sau blocată sau mai mult decât atât, nu știu, să fie spartă sau să nu mai poată fi utilizată 
pentru cetățeni. De aceea am vrut să mă asigur de faptul că acest contract de asociere în 
parțpațiune va avea niște clauze sănătoase și benefice pentru cetățenii Sectorului 6, care vor 
folosi acea stradă şi este lăudabil, de altfel, faptul că am reușit și putem să facem contract cu un 
terț care să execute această lucrare din banii lui. Mulțumesc frumos! 

D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Mulțumim pentru intervenție, dl Simion! Este foarte 
bine că puneți pe tapet toate temerile pe care le aveți. Am certitudinea că, colegii mei din 
executiv au gestionat acest proiect doar în interesul locuitorilor Sectorului 6, lucru pe care nu 
putem să îl spunem față de executivul care la anumite momente a încheiat astfel de contracte de 
asociere în participațiune, cum ați dat și dvs. exemplu, piețele și cum mai sunt, din păcate, 
exemple în Sectorul 6 la care, ce-i drept, nu municipalitatea ar putea avea vreo vină, dar din nou, 
am certitudinea că d-na director și colegii dânsei au pregătit un proiect bun și în interesul 
cetățenilor.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, d-na Ștefan! Dl Alexandru Bojdan, vă rog! 
Dl Alexandru Teodor Bojdan, consilier local: Mulțumesc, domnule președinte!            

Voiam să o întreb pe d-na Crăciun dacă este vorba de proiectul pe care l-am dezbătut în aprilie 
2023? 

D-na Aura Crăciun: Exact, cu mici modificări, în urma unor discuții cu Primăria 
Generală. Anterior acestui proiect ne asociam Municipiul București, prin Consiliul Local,              
cu Exigent, având în vedere că este doar o mică parte domeniul public, în urma discuțiilor cu ei a 
fost asocierea dintre Consiliul Local și Exigent, cu acordul prealabil al Consiliului General. 
Aceasta este una dintre modificările pe care le-am făcut față de cel din luna aprilie.  

Dl Alexandru Teodor Bojdan: OK! Mulțumesc că ați anticipat întrebarea mea și ați 
oferit deja un răspuns și voiam să îmi confirmați de altfel că arhiva mea cu proiecte conține în 
mod corect faptul că și în aprilie am avut acest contract la dispoziție.  

D-na Aura Crăciun: Sigur că da! Numărul 81 a fost. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dl Desculțescu, vă rog! 
Dl Alexandru Desculţescu: Mulțumesc, dl președinte! Aș dori să dau citire unui 

paragraf din referatul de aprobare al domnului primar: “valorificarea oportunităților disponibile 
pentru compensarea dezechilibrelor intervenite ca urmare a dezvoltării imobiliare accelerate 
impun necesitatea adoptării unor noi mecanisme de acțiune participative care să reducă 
semnificativ timpul de reacție a autorității administrației publice la problemele cu care se 
confruntă comunitățile locale, în vederea aplicării conceptului de dezvoltare sustenabilă în raport 
cu dinamica structurii urbane”. Am încheiat citatul. Eu, în mod foarte elegant și dificil de înțeles,   
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ce vreau să subliniez din acest paragraf, este că, acum, noi trebuie să valorificăm o oportunitate 
de a compensa dezechilibrele intervenite ca urmare a dezvoltării imobiliare accelerate. Aș fi spus 
altfel de dezvoltare imobiliară, nu accelerată, ci haotică și împovărătoare pentru zona respectivă, 
dar dl primar a găsit modalitatea de a se exprima mai elegant, mai puțin critic la adresa 
dezvoltării imobiliare respective. Ce vreau eu să subliniez este că, cu această ocazie, aș dori să 
punctez și să amintesc Consiliului Local prezent și poate și viitor să nu mai aprobe astfel de 
proiecte imobiliare care duc la împovărarea urbanismului și la inițierea și apariția unor 
dezechilibre, așa cum scrie foarte bine în referatul de aprobare al domnului primar. Vă 
mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier! Dacă nu mai sunt alte 
intervenții, aș dori să trecem la vot.  

SE INTRĂ ÎN PROCEDURĂ DE VOT. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Cu 8 “abţineri” (dl Coșcodaru, dl Ciontu, dl Gâdiuţă,            

dl Iacob, dl Pană, dl Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu) şi 16 voturi “pentru”, proiectul a fost 
adoptat. 

Următorul proiect pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 141/14.06.2023 pentru 

îndreptarea erorii materiale strecurate în Anexa la H.C.L. al Sectorului 6 nr. 107/2023 privind 

aprobarea tarifelor pentru utilizarea domeniului public și privat aflat în administrarea 

Consiliului Local al Sectorului 6 prin Administraţia Comercială Sector 6. 

Discuții dacă sunt?  
Dl Alexandru Desculţescu: Am fost curios care este eroarea materială. Am observat că 

se modifică în cadrul proiectului respectiv o coloană din prețuri “fără TVA” în prețuri “cu TVA” 
și până să văd, de fapt, că este o coloană și ce reprezintă coloana respectivă, m-am gândit că 
TVA-ul, de fapt, nu este un element constitutiv al ofertei, nefiind un cost pe baza căruia să se 
fundamenteze vreo propunere financiară și de aceea am fost intrigat, pentru că, în realitate, sub o 
astfel de cerere de modificare de eroare materială se poate ascunde de fapt o cerere de schimbare 
a condițiilor contractuale. Deci, ce vreau să subliniez este că uitându-mă la respectivul tabel, 
ulterior, după ce am gândit ce v-am spus, am văzut că, într-adevăr, sunt niște posturi rotunde, 
adică închirierea de tarabe, închirierea de căsuțe care au costuri rotunde, n-o să spunem 5 lei fără 
TVA și să calculăm să încasăm de la o piață 5 lei fără TVA și o să-i cerem omului cât face 5,85 
lei pe taraba respectivă. Însă ce vreau eu să subliniez este că modalitatea aceasta de a cere o 
corectare a unei erori materiale cu privire la schimbarea din tarif “fără TVA” în tarif “cu TVA” 
nu este un cec în alb dat pentru orice eroare materială pe viitor, tocmai din considerentele pe care 
vi le-am spus, o astfel de schimbare, în realitate, la o altfel de…, într-un altfel de caz, ar însemna 
schimbare de condiții contractuale, adică de fapt o micșorare a tarifului. Atât am avut de spus. 
Vreau să rămână scris în procesul-verbal pentru viitor și vă mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc. Alte intervenții? Nu mai sunt. Trecem la 
vot. 

SE INTRĂ ÎN PROCEDURĂ DE VOT. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Cu 7 “abţineri” (dl Coșcodaru, dl Ciontu, dl Iacob,                    

dl Pană, dl Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu) şi 17 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat. 
Următorul proiect pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 138/13.06.2023 privind 

aprobarea documentației tehnice, faza Studiu de Fezabilitate și a indicatorilor                     

tehnico - economici aferenți, pentru obiectivul de investiţii „Reamenajare/Reabilitare parcare 

de reşedinţă şi zona verde urbană str. Arieşul Mare". 

Dacă sunt discuții? 
Dl Alexandru Desculţescu: Uitându-mă pe anexele proiectului, am căutat o planșă a 

zonei respective ca să înțeleg mai exact de unde până unde, care este exact suprafața vizată și nu 
am putut-o găsi, în ciuda faptului că în studiul de fezabilitate am putut găsi o planșă cu zonarea 
teritoriului României, două planşe cu zonarea teritoriului României în termeni de valori de vârf, 
dar nu am o plajă cu terenul acesta de sub 10.000 m² și mă întreb de ce n-a fost pus. Eu m-am 
uitat pe harta de pe maps, dar nu pot să îmi dau eu cu presupusul de unde până unde și la fel nici 
cetățenii și nu știu exact ce anume mi se cere să votez ca și suprafață, înțelegeți? Care este 
delimitarea suprafeței? Poate să răspundă cineva de ce nu s-a delimitat exact suprafața, să văd și 
eu?  
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Cineva din executiv care ne poate ajuta? 
Dl Iulian Gheorghe, director executiv Direcţia Achiziţii Publice şi Urmărire 

Contracte: Bună ziua! Nu știu să vă spun acum de ce nu este planșa anexată, verific ce s-a 
întâmplat, de ce planșa cu suprafața efectivă a terenului nu este în planurile anexă.  

D-na Mihaela Ana Maria Ştefan, viceprimar: Dl director, mie mi se pare foarte 
relevant ce a spus dl consilier local şi v-aș ruga să faceți rost de planșă și să ne-o trimiteți pe  
grupul de whatsapp.  

Dl Iulian Gheorghe: Sunt de acord! Încerc acum să o punem repede.  
Dl Alexandru Desculţescu: Pe lângă observația de mai devreme, la care aștept răspuns, 

doresc să și salut un lucru pe care l-am observat tot în studiul de fezabilitate, din păcate nu pot să 
indic exact pagina, încerc să caut acum în direct să găsesc, să nu greșesc, scrie undeva că se vor 
planta 110 arbori de tip quercus sp. Salut plantarea celor 110 arbori din specia quercus sp, 
scuzați-mi latina, dar în același timp mă bucur că nu plantăm platani, pe românește, că nu știu pe 
latinește. Mulţumesc! 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Propun să luăm o pauză de 5 minute până se va furniza 
documentul solicitat. Vă mulțumesc!  

D-na Georgeta Mitran, consilier local: O scurtă precizare, domnule președinte! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, d-na consilier! 
D-na Georgeta Mitran: Specia quercus sp cum a precizat colegul nostru                 

Alexandru Desculțescu, este denumirea latină a stejarului. Voiam să spun, ca să știe toată lumea. 
Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumim pentru clarificare! 
Dl Alexandru Desculțescu: Nu știe toată lumea, d-na Mitran? Eu am crezut că știe toată 

lumea, pentru că de aceea nu scrie acolo și pe românește, ci numai în latină. Subliniez, ironii. 
Deci, vă mulțumesc! Aș dori, cei care scriu astfel de studii de fezabilitate, să fie îngăduitori cu 
noi și să ne pună și specia pe limba română, după care, în paranteză, într-adevăr, să pună și limba 
latină, pentru că de aceea suntem latini. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc!  
Dl Eduard Paul Simion: Dl președinte, ce facem?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, d-na Ștefan! 
D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Dl consilier Simion, așteptăm planșa pe care a 

solicitat-o dl consilier Desculțescu.  
Dl Demirel Spiridon: O trimit eu acum, imediat. S-a primit? S-a primit.  
D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Va fi urcată și pe site, da? 
Dl Demirel Spiridon: Da, da, mi-a confirmat, d-na Dima! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Putem să reluăm ședința. Planșa a fost distribuită pe 

grupul de whatsapp al Consiliului Local și va fi postată și pe site, în cel mai scurt timp.               
Dl Alexandru Desculțescu: Dl președinte, dacă îmi permiteți?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl consilier Desculțescu!  
Dl Alexandru Desculțescu: Apreciez rapiditatea cu care ni s-a pus la dispoziție planșa 

respectivă. Ceea ce nu apreciez este faptul că ni se cere să votăm un proiect, punându-se 
informații la dispoziție, la minut. Doar nu vă așteptați să mă apuc acum să analizez în 5 secunde, 
până mi se cere votul, o planșă pusă la dispoziție? Lucru pentru care, rog insistent, aparatul 
primăriei să țină minte că nu se poate lucra în felul acesta cu Consiliul Local, deci, este o lipsă 
de informare, lucru pentru care, eu, astăzi, nu mă pot decât abține, în fața acestei situații. 
Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc!  
Dl Eduard Paul Simion: Dacă îmi permiteți, dl președinte? 
D-na Georgeta Mitran: Dl președinte… 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dl Simion și apoi, d-na Mitran! 
Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos, dl președinte! Dl președinte, având în 

vedere solicitarea colegului nostru consilier local și faptul că documentele care ne-au fost 
furnizate pentru studiu și proiectele care au fost discutate în comisiile de specialitate au fost 
incomplete, am rugămintea la dvs. să scoateți punctul de pe ordinea de zi, astfel încât să ne 
putem documenta, să vedem exact toate documentele pentru că, până la urma urmei, nu este 
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culpa noastră, a Consiliului Local, faptul că nu am primit aceste planșe și nu le-am putut studia. 
Tocmai din cauza aceasta, am rugămintea la dvs. să propuneți scoaterea de pe ordinea de zi sau 
să votăm toți colegii, să ne abținem de la acest proiect, este doar o sugestie, astfel încât acest 
proiect…, pentru că acum nu mai aveți cum să îl scoateți de pe ordinea de zi, ci doar să votăm cu 
“abținere”, astfel încât acest proiect să fie studiat și în comisiile de specialitate, cu toată 
documentația aferentă și ulterior, într-o ședință de consiliu ulterioară, să intre din nou pe ordinea 
de zi. Mulțumesc! 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Am înțeles. Vă mulțumesc! D-na Georgeta Mitran!              
Vă rog frumos, d-na consilier, aveți cuvântul! 

D-na Georgeta Mitran: Da. Mulțumesc! Eu aș fi dorit din partea executivului, dacă tot 
ne-au pus la dispoziție planșa acum, chiar și pe ultima sută de metri, poate nu ar strica să ne           
și explice, inclusiv să răspundă la întrebarea colegului nostru, dl consilier Alexandru 
Desculțescu, referitor la delimitare. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Da. Vă mulțumesc! Dl director, Iulian Gheorghe, dacă 
mai sunteți conectat, vă rog?  

Dl Iulian Gheorghe, director Executiv Direcția Generală Investiții Publice: Da, eu 
sunt conectat, dar nu înțeleg acum, sincer vă spun, am înțeles, dânsul nu avea toate informațiile, 
dl consilier Desculțescu și pe bună dreptate a spus, dar acum înțeleg că are nevoie de timp,                
dar mai mult decât pe planșă, nu cred că pot fi informații suplimentare. Înțeleg că dânsul are 
nevoie de timp să o studieze, dar reiese foarte clar dispunerea locurilor de parcare, a spațiului 
verde și a căilor de acces, conform planșei.  

Dl Eduard Paul Simion: Dacă îmi permiteți, dl președinte? Eu, de exemplu, sunt 
conectat pe telefon. De când dl secretar a pus planșa pe site, eu încerc să o deschid și de 
exemplu, mie nu mi se deschide și am să vă spun și de ce, este foarte mare planșa, este într-un 
format PDF, dacă nu mă înșel, da, este un format PDF și nu mi se deschide și nu pot să o văd, 
efectiv. Tot încerc să dau și nu mi se deschide. Este din cauza faptului că are foarte mulți mega 
pentru că, ce să facem, asta este, facem ședințe online, din păcate. 

 Dl Iulian Gheorghe: Am înțeles ce spuneți! Dacă vreți, eu pot să fac o scurtă descriere 
verbală… 

Dl Ştefan Viorel Florescu, consilier local: Fă-i poză cu telefonul și trimite o poză, nu o 
trimite PDF, este mai simplu.  

Dl Eduard Paul Simion: Nu știu, poate sunt singurul care am problema aceasta, poate 
dvs., ceilalți colegi, nu aveți problema aceasta, dar mie, de exemplu, nu mi se deschide fiind un 
fișier foarte mare. 

Dl Ştefan Viorel Florescu: Dl director, fă-i o poză cu telefonul și trimite-o pe grup! 
Dl Iulian Gheorghe: Da, vă trimit o poză.  
Dl Ştefan Viorel Florescu: Este mai simplu așa.  
Dl Lucian Dubălaru: Eu am putut să deschid de pe telefon. 
Dl Ştefan Viorel Florescu: Da, acum se vede. 
Dl Alexandru Teodor Bojdan: V-am trimis eu dl consilier. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Mulțumesc! Mai sunt intervenții? Dacă nu mai sunt 

intervenții, aș vrea să trecem la vot.  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Nu, nu, stați puțin, domnule președinte! Voiam doar să 

clarific cu dl director că este vorba despre zona în care sunt garajele moștenite de ani și ani și 
care, în urma acestui proiect, vor fi desființate și înlocuite cu 246 de locuri de parcare și 10 stații 
pentru încărcarea autovehiculelor electrice, mai regăsesc 10… 

Dl Iulian Gheorghe: Plus o zonă de verde, da. 
Dl Alexandru Teodor Bojdan: OK, și în urma acestui proiect vor fi desființate toate 

garajele din zona Matache?  
Dl Iulian Gheorghe: Da, absolut.  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: OK! Aveți cumva și un număr de…, spre comparație,         

un număr cu garajele existente în prezent, adică de la…, nu știu, 30 de garaje… 
Dl Iulian Gheorghe: Câte garaje sunt acum?  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Da. 
Dl Iulian Gheorghe: Imediat. 
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Dl Alexandru Teodor Bojdan: Am fost cu colegii mei în zonă, cred că în februarie sau 
nu mai știu și am observat că încă nu erau luate niciun fel de măsuri și că zona era la fel. Eu salut 
acest proiect și mi-aș dori să îl votăm, dar aș vrea să înțelegem cu toții cât mai multe detalii,           
ca să votăm în cunoștință de cauză.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnule director! 
Dl Iulian Gheorghe: Da, da, imediat, caut informația. 
D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Până găsește dl director informația, aș vrea să o 

întreb pe d-na Crăciun, d-na director de la Administrația Comercială, câte cereri de…,  pentru că 
știu că pe acest proiect sunt prinse și două baterii pentru parcările de biciclete și aș vrea să știu 
dacă au un istoric sau un necesar pentru zonă și de asemenea, câte cereri nefinalizate cu un loc 
de parcare există în zona respectivă? Mă refer la locul de parcare al mașinii, nu de biciclete.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: D-na Crăciun, dacă sunteți?  
D-na Alexandra Crăciun, director general la Administrația Comercială Sector 6:  

Acum, vă dați seama că am nevoie de puțin timp ca să îi răspund doamnei viceprimar la această 
întrebare, la cea de-a 2-a, pentru că nu dețin informațiile, decât în aplicație. Dacă are răbdare 
câteva secunde, o să răspund, iar legat de cererile pentru parcări de biciclete, avem istoricul 
celorlalte parcaje existente care s-au ocupat în primele 30 de minute de la deschiderea 
solicitărilor.  

Dl Ştefan Viorel Florescu: Deficit de locuri de parcare este în tot sectorul. Cred că și 
acestea 240 de locuri de parcare se vor pune la dispoziție în 24 de ore.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Dl director Iulian Gheorghe, când sunteți pregătit, puteți 
să interveniți. 

 Dl Lucian Dubălaru: Aș vrea să fac și eu o completare, dl președinte, dacă îmi 
permiteți! 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl consilier Dubălaru! 
 Dl Lucian Dubălaru: Apropo de ce au spus colegii noștri, că ni se servesc informații pe 

minut. Tocmai acesta este scopul participării aparatului din execuție la ședințele Consiliului 
Local, tocmai pentru a ne pune la dispoziție toate documentele necesare și de a ne aduce 
clarificări, pentru a nu se înțelege că este o chestie ilegală dacă am vota acest proiect.                   
Au fost întrebați cei din executiv, ni s-a răspuns, ni s-au dat detaliile solicitate de către noi pentru 
a înțelege mai bine și a vota în cunoștință de cauză. Mulțumesc frumos! 

 Dl Eduard Paul Simion: Dl președinte, dacă îmi permiteți să iau cuvântul? 
 Dl Marius Ionel Ungureanu: Sigur, dl consilier! 
 Dl Eduard Paul Simion: Cu riscul de a intra într-un dialog cu colegul meu,                      

dl Dubălaru, spun doar faptul că această planșă, paradoxal, sunt de acord cu colegul care a 
menționat faptul că nu este această planșă, ea trebuia să fie pusă la dispoziție. Eu înțeleg că luați 
apărarea executivului, este foarte bine, dar haideți să o facem în momentul când, într-adevăr, 
executivul, face un lucru corect. În momentul de față, faptul că acea planșă nu a fost, haideți să 
spun așa, este o greșeală materială, nu cred că este o rea voință din partea cuiva sau faptul că 
acea planșă ascunde ceva. Nu, nu cred chestia aceasta, cred doar că este o greșeală materială și 
nu știu, poate că s-a uitat, cine nu muncește, nu greșește, dar această planșă trebuia să fie pusă la 
dispoziția Consiliului Local al Sectorului 6. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! D-na Crăciun și dl Descuțescu, vă rog!                            
D-na Alexandra Crăciun: Eram datoare cu un răspuns pentru d-na viceprimar! 

Solicitări nesoluționate în acest moment pentru Arieșul Mare sunt 194 de solicitări, în afară de 
cele care sunt parcate în garaj, iar în momentul desființării lor, vor veni ca solicitări pentru loc de 
parcare.  

D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Mulțumesc, d-na director! De aceea și așteptăm 
răspunsul domnului Gheorghe vis-a vis de numărul de garaje. Mulțumim! 

D-na Alexandra Crăciun: Din câte știu eu, sunt peste 241 de garaje ce urmează să fie 
dezafectate.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Dl Desculțescu, are mâna ridicată! Vă rog,                     
dl Desculțescu!  

Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc frumos, dl președinte! Aș vrea să răspund totuși 
domnului consilier Dubălaru care a spus că, chiar dacă informațiile ne sunt date la minut, este 
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OK. Nu este OK, domnule consilier, pentru că dacă ar fi să fie OK ce spuneți dvs., atunci ar 
putea cineva să vină în primă audiție să ne citească tot proiectul, că doar suntem toți prezenți și 
toată lumea prezentă și avem urechile la noi. O planșă de genul acesta, ca și în urbanism, trebuie 
studiată, nu o luăm totuși chiar așa ușurel. Mă uit, spre exemplu, nici nu știu cum să identific 
respectivele parcele. Sunt 3 parcele de câte 20 de parcări, relativ asemănătoare și care, totuși, 
unele au pomi, acei stejari despre care vă spuneam că mă bucur că sunt plantați, doar două din 3 
și întrebarea mea ar fi: care este motivul pentru care parcele asemănătoare și ca orientare și ca 
dimensiune, doar două au, iar cea din mijloc, nu are copacii respectivi. Cu permisiunea dvs., o să 
dau un share, ca să vă arăt exact care este. 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Da, nu știu dacă aveți posibilitatea tehnică de a distribui. 
Dl Alexandru Desculțescu: Îmi dați voie să încerc? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog! 
Dl Eduard Paul Simion: Dacă se poate, dl președinte, aș dori și eu să iau cuvântul! 
Dl Alexandru Desculțescu: Se vede imaginea? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: O secundă. Se vede imaginea. Dl Simion, să termine                    

dl Descuțescu, vă rog! 
Dl Eduard Paul Simion: Da, da, în regulă!  
Dl Alexandru Desculțescu: Se vede imaginea, da?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Da, se vede imaginea. 
Dl Alexandru Desculțescu: Uitați, avem aici trei parcele, aproximativ asemănătoare, da, 

una, două, trei. Vedeți, cea de mijloc nu are noii copaci. De ce aceasta nu are și de ce acestea 
două au și de ce nu s-au putut pune și aici? Dacă poate cineva să îmi răspundă. Mulțumesc 
frumos!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Tot din executiv, dl Gheorghe Iulian vă va 
răspunde. Dl Simion, dacă a terminat, domnul Desculțescu, vă rog! 

Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos, dl președinte! Aș vrea să discutăm puțin, 
mai ales că știu foarte bine zona aceasta din Militari, de acolo, Arieșul Mare. Aș vrea să 
discutăm puțin, să înțelegem foarte clar o situație. Prin acest proiect discutăm despre                  
250 de locuri de parcare noi, cam așa ni se spune, la chestia aceasta se referă proiectul, dar eu vă 
întreb pe dvs., din executiv, domne', hai să discutăm concret și să informăm corect cetățenii 
Sectorului 6. Acum, în momentul de față, câte mașini parchează acolo, pe aceeași suprafață?              
Ne poate răspunde cineva din executiv câte mașini parchează în momentul de față, acum, acolo? 
Într-adevăr, pe o parcare neamenajată și plină cu aceste garaje.  

Dl Ştefan Viorel Florescu: Sunt aproximativ 50 de garaje.  
Dl Eduard Paul Simion: Deci, să înțeleg că cei din executiv nu pot răspunde la 

întrebarea aceasta. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Da, încă așteptăm un răspuns din executiv.                     

Vă răspunsese dl Florescu. 
Dl Eduard Paul Simion: Păi, dl Florescu, este colegul meu din consiliu.  
Dl Ştefan Viorel Florescu: Vă spun că nu sunt mai mult de 50 de garaje. Ascultați-mă și 

pe mine, vă rog frumos, dacă tot ați pus o întrebare. Nu sunt mai mult de 50 de garaje și nu 
înțeleg, dacă proiectul acesta a fost în comisie, nu știu, a primit aviz pozitiv, înțeleg, de ce nu s-a 
făcut caz în comisie și se face caz acum, în ședință, pe numărul de locuri de parcare, știind că 
oricum este un deficit de locuri de parcare în tot Sectorul 6 deci, nu vorbim doar de zona aceasta, 
cu atât mai mult cu cât sunt 190 de cereri astăzi, plus că în zonă mai sunt și alte blocuri care pot 
solicita locuri de parcare, care nu au locuri de parcare în fața sau în spatele blocului, care pot 
solicita în zonă, în cazul în care rămân locuri de parcare libere, dar nu cred că vor rămâne, pentru 
că sunt cel puțin 50 de garaje acolo și vă dați seama că cei care au mașinile în garaje vor depune 
cereri pentru un nou loc de parcare, în cazul în care li se vor demola garajele. Cred că stăm 
aiurea să despicăm firul de păr în șapte părți, doar ca să ne facem auziți în ședința aceasta.                
Vă rog frumos, domnule președinte, dați drumul la vot, să votăm și în cazul în care unii vor să se 
abțină, să se abțină. 

 Dl Eduard Paul Simion: Dl Florescu, eu nu cred că m-am băgat peste interpelările dvs. 
și v-aș ruga… 
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 Dl Ştefan Viorel Florescu: Păi nu, dar am și eu dreptul să îți răspund la întrebarea pe 
care ai pus-o. 

Dl Eduard Paul Simion: Să vă vedeți de treaba dvs. și de interpelările dvs.. Am dreptul 
să iau apărarea cetățenilor și să arăt adevărul. 

Dl Ştefan Viorel Florescu: Vorbesc strict în interesul cetățenilor. 
Dl Eduard Paul Simion: Referiți-vă la dvs. și la ce aveți dvs. de făcut. Vă rog frumos! 
Dl Ştefan Viorel Florescu: Ai pus o întrebare la care ți-am răspuns. 
Dl Eduard Paul Simion: Știm și noi să ne purtăm de grijă singuri. Trecând peste chestia 

aceasta, dl președinte, dacă se poate să continui luarea de cuvânt, înainte de a interveni colegul 
meu. 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl Simion și apoi domnul Desculțescu, văd că a 
ridicat mâna.  

Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos, dl președinte! Ideea este foarte clară.            
Se tot obișnuiește văd, în ultima perioadă, că facem 250 de locuri de parcare. Faptul că 
reamenajăm o parcare care este deja existentă și că deja parcau acolo foarte multe mașini, peste 
100 de mașini, aceasta nu înseamnă că facem o parcare nouă. O parcare nouă este să o facem 
undeva pe un domeniu public, acolo unde să maximizăm cât mai mult impactul și să creștem 
numărul locurilor de parcare față de cele care deja parcau, chiar pe o parcare neamenajată.      
Bun, este un lucru bun că se amenajează parcarea și se încasează bani, dar în momentul de față, 
oamenii trebuie să știe acolo că de fapt nu sunt parcări noi, sunt parcări existente, într-un parcaj 
care se reamenajează. Mulțumesc frumos! 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl consilier Desculțescu să îi permiteți doamnei 
Crăciun să intervină, fiind din executiv, poate ne lămurește. 

Dl Alexandru Desculțescu: Da, vă rog! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, d-na Crăciun! 
D-na Alexandra Crăciun: Întrucât colegii mei de la direcția Investiții bănuiesc că nu 

mai sunt și nu au răspuns interpelării domnului Eduard Paul Simion, aș dori să… 
Dl Iulian Gheorghe: Suntem. Deocamdată, noi am identificat de la colegii de la A.D.P. 

78 de garaje pe care le au identificate. 
D-na Alexandra Crăciun: Da, voiam să spun că această zonă nu este o zonă de parcaj 

care urmează să se reamenajeze, ci proiectul vizează demolarea vechilor garaje, care în prezent 
sunt folosite ca depozite, nicidecum ca și garaje. Mergem acolo, găsim service-auto, găsim 
atelier de reparații, găsim depozite de murături și venim cu locuri de parcare, ca să îi răspund și 
domnului Desculțescu, pe acea porțiune, pe acea parcelă, dacă ne uităm atent pe planșă, vom 
vedea că sunt stații de încărcare electrice, în cea unde nu s-au propus spre plantare copaci. Acea 
linie albastră pe mijlocul acelei parcele reprezintă stațiile de încărcare pentru parcările destinate 
mașinilor electrice, pentru că avem și astfel de locuri de parcare în proiect. În momentul acesta 
sunt foarte multe garaje. Colegii de la Investiții au demolat o parte dintre ele, unele așteaptă a fi 
demolate după aprobarea acestui proiect. Dacă mai sunt întrebări la care știu să răspund, voi 
răspunde. 

Dl Eduard Paul Simion: Cred că cei de la A.D.P. au demolat garajele sau mă rog, 
aceasta mai puțin contează. 

D-na Alexandra Crăciun: Împreună, nu știu. 
Dl Eduard Paul Simion: Din cunoștințele pe care le am eu, ca fost coleg în executiv, 

cred că acolo sunt peste 100 de garaje care, într-adevăr, marea majoritate a lor nu sunt folosite pe 
post de garaj, corect, așa este, au altă întrebuințare, din păcate. Ceea ce vreau eu să subliniez este 
faptul că, în momentul de față, practic, reamenajăm o parcare, nu facem una nouă sau                     
într-adevăr, prin maximizarea impactului, poate se pot face undeva la 10-15% locuri de parcare 
noi față de cele existente și să fie și plătite către Direcția de Taxe și Impozite. Mulțumesc! 
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dl Desculțescu, d-na viceprimar și                
dl Dubălaru, vă rog! 

 Dl Alexandru Desculțescu: Vă mulțumesc, dl președinte! Vreau să îi mulțumesc 
doamnei Crăciun pentru răspuns. Iată că, într-adevăr, studiind planșele și văzând ceva, ai cum să 
obții și răspunsul. Eu nu știam, văzând o linie albastră, că acolo vor fi respectivele parcări 
electrice de încărcare a autovehiculelor electrice. Vreau să constat cu amărăciune că există încă 
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colegi consilieri care consideră că a pune întrebări în plenul Consiliului Local este o pierdere de 
timp pentru dumnealor. Vreau să le sugerez și să le spun că nu îi ține nimeni cu forța aici dacă au 
altceva de făcut mai bun și să invoce în același timp existența comisiilor de specialitate și că de 
ce nu am întrebat acolo. Nu suntem toți în comisiile respective. Nu am întrebări pe care să le 
trimit comisiei, ci le pun, pentru că de aceea există plenul și v-aș ruga să ne dați voie,                    
domnule consilier Florescu, să întrebăm lucruri pe care nu le cunoaștem, chiar dacă dvs. poate 
aveți timp să vă duceți în comisiile în care activați sau nu. 

 Dl Ştefan Viorel Florescu: Nu, dl Desculțescu! Stați puțin, oferiți-mi și mie dreptul la 
replică. În primul rând, se discută pe acest proiect, care este un proiect nou, de o jumătate de oră, 
cel puțin. Ați pus zeci de întrebări și ați primit tot atâtea răspunsuri și nu înțeleg de ce 
tergiversăm și mai așteptăm. Ce mai așteptăm? Ați văzut clar ce proiect este, câte locuri de 
parcare sunt în proiectul respectiv, câte garaje au fost, sunt sau nu mai sunt garaje, pentru că 
acolo am înțeles că se practică comerț sau tot felul de servicii auto sau altceva. Cred că știți 
foarte bine ce înseamnă deficit de locuri de parcare în Sectorul 6 și nu numai în Sectorul 6 și nu 
stau acum să despic firul în șapte feluri că, domne', ce se întâmplă în zona respectivă. Mi se pare 
normal și de bun simț ca membrii pe care îi aveți în comisii să vă transmită avizul și ceea ce s-a 
discutat în comisia respectivă și să nu stăm aiurea să… 

 Dl Alexandru Desculțescu: Dvs. ați văzut când au venit avizele de la comisie? 
 Dl Ştefan Viorel Florescu: Mi se pare de bun simț să trecem la următorul punct, să 

votăm acest punct. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, d-le Florescu!  
Dl Alexandru Desculțescu: Este opinia dvs.. Eu nu dau cecuri în alb, fără să pun 

întrebări. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Vă rog, dl Dubălaru și d-na viceprimar! 
Dl Lucian Dubălaru: Încerc să fiu cât se poate de scurt. Am și o întrebare, poate nu am 

înțeles eu bine, dar cred că am înțeles și din documente, 246 nu este cumva mai mare decât 78, 
dl Eduard Simion? Apropo de 5 mai mare ca 6. Înțeleg opoziția de fapt și că tot ceea ce face 
actuala putere nu este bun și benefic pentru cetățean, dar nu putem să facem abstracție că din 78 
de garaje, unde și dvs. ați recunoscut că sunt depozite de murături și alte facilități, facem 246 de 
noi locuri de parcare. Nu reprezintă niște locuri noi de parcare pentru cetățenii din zonă? Aceasta 
doar ca să fim mai clari. Vă mulțumesc! Nu vreau să intru în niciun dialog cu dvs., voiam să fac 
o completare și să-mi spun un punct de vedere. Mulțumesc! 

 Dl Eduard Paul Simion: Mie îmi face plăcere să intru în dialog. Dl președinte, dacă îmi 
permiteți? Dl Dubălaru, da, 246 este mai mare decât 78, corect, am și menționat faptul că acea 
parcare, nu în totalitate sunt locuri noi de parcare și se maximizează cât mai mult impactul față 
de acel domeniu public. 

Dl Lucian Dubălaru: Dar există noi locuri de parcare. Punct. Există noi locuri de 
parcare.  

Dl Eduard Paul Simion: Față de acel domeniu public și se mărește numărul.  
Dl Lucian Dubălaru: Dvs. ați făcut referire că nu există, să nu se interpreteze de către 

cetățeni că noi facem noi locuri de parcare. 
Dl Eduard Paul Simion: Nu am spus chestia aceasta. Am spus că nu este un parcaj nou, 

este o reamenajare de parcare și se maximizează impactul. 
Dl Lucian Dubălaru: Ne putem juca cu, cuvintele, dl Eduard Simion. Creăm noi locuri 

de parcare pentru cetățenii Sectorului 6.  
Dl Eduard Paul Simion: Domne', maximizarea impactului față de un parcaj, știți ce 

înseamnă. 
Dl Ştefan Viorel Florescu: Trebuia să scrieți la proiect că se face un aeroport domne', 

acolo unde sunt locurile de parcare. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog să nu facem dialog! Dl Simion, vă rog să vă 

apropiați de finalul intervenției. 
Dl Eduard Paul Simion: Eu nu cred că m-am bagat peste nimeni. Tocmai de aceea am 

avut respect și față de dl Dubălaru și față de dl Florescu, am avut respectul dialogului și am lăsat 
să termine… Tocmai de aceea am rugămintea să aveți același respect. Sunt convins că puteți. 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl Simion, să vă apropiați de sfârșit!  
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 Dl Eduard Paul Simion: Eu doar am spus faptul că nu este un parcaj nou și se dorește 
maximizarea acelui domeniu public, astfel încât acel parcaj, prin resistematizarea lui și 
reamenajarea lui, să se mărească numărul locurilor de parcare, dar repet, nu sunt 246 de locuri 
noi de parcare. Pe lângă acele 76 de garaje, mai sunt încă 50 de mașini care parchează pe lângă 
acele garaje, așa că nu ar trebui să mai vindem gogoși cetățenilor, să zicem că facem 246 de 
locuri noi, în condițiile în care facem doar 30 sau 40. Despre aceasta este vorba.                   

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! O să vă răspundă și d-na viceprimar!            
Vă rog! 

D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Da, mă rog, discuția aceasta a dus în 1000 de părți de 
când a început și a început de la o chestiune foarte relevantă și anume că, proiectul, într-adevăr, a 
fost prezentat cu informații lipsă, vezi planșa și cred că dezbaterea constructivă este foarte bună 
în consiliu, în plenul consiliului, pentru că de aceea suntem aici, acesta este rolul nostru în acest 
consiliu. Legat de ce a spus dl consilier Simion, eu înțeleg ce spuneți, înțeleg că nu vă convine 
faptul că această administrație reușește să livreze și locuri de parcare noi, pe lângă spații verzi și 
spații regenerate urban, înțeleg că, din opoziție, lucrurile nu se văd atât de frumos, dar dați-ne 
voie să continuăm genul acesta de proiecte. Separat, eu am cerut să știu câte garaje sunt, între 78 
și 100 de garaje. Aș fi curioasă, pentru că nu scrie nicăieri în proiect dacă pentru aceste garaje se 
percepe sau nu o taxă și, indiferent de ce spuneți, dl Simion, între 78 și 246 și 10 stații de 
încărcare și 100 de locuri de biciclete și aproape 2.000 m² de spațiu verde și relaxare, câștigă 
varianta propusă de colegii de la Investiții. Mulțumesc! 

 Dl Eduard Paul Simion: Repet, încă o dată, nu a spus nimeni că nu este bine că se face, 
eu doar am spus faptul că nu sunt 246 de locuri noi, sunt mai puține. Aceasta am spus și dacă 
vreți să discutăm despre parcaje, putem să mergem pe domeniile publice, acolo unde în ultimii            
3 ani de zile au fost promise garaje și subterane și supraterane și vă dau două exemple, parcajul 
subteran de lângă blocul Materna, să nu uitați de parcajul suprateran de la Lujerului, din spatele 
blocului acela pe colț, de 14 sau 17 etaje, dar o să ne revedem, în curând, pe subiectele acestea și 
am să vă demonstrez faptul că actuala conducere a administrației locale Sector 6, din ce a 
promis, nu știu dacă a făcut 10% și v-am dat doar două exemple. Mai sunt și altele.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! 
Dl Ştefan Viorel Florescu: Dl președinte, dacă îmi permiteți, vă rog? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog! 
Dl Ştefan Viorel Florescu: Aici spune reamenajare, reabilitare parcaje de reședință și 

zonă verde urbană Arieșul Mare. Păi ce voiaţi să scrie? Aeroport la Arieșul Mare? Heliport?                     
Ce voia să scrie? Reamenajare și reabilitare, exact ceea ce se execută acolo. Acesta este 
proiectul. Până la urmă, dl consilier Simion, ce a înțeles că se face acolo sau nu știu? Nu înțeleg, 
este clar, scrie ca la clasa a doua, reamenajare și reabilitare. Îmi cer scuze și vă rog să porniți 
votul! 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Aș vrea să opresc aici dezbaterea pe acest 
proiect și să trecem la vot. Vă mulțumesc!  

D-na Georgeta Mitran: Domnule președinte, mai sunt două mâini ridicate. Cred că ar fi 
fost bine să le permiteți și lor. Mulțumesc! 

 Dl Alexandru Teodor Bojdan: Dl președinte, o scurtă clarificare aș vrea să fac despre 
lucrările Comisiei nr. 1, Buget, acolo unde a fost proiectul astăzi de dimineață, la prima oră. 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl consilier Bojdan! Sunteți ultima intervenție pe 
acest proiect. 

 Dl Alexandru Teodor Bojdan: Nu o să fac niciun fel de interpelare, ci mă refer strict la 
proiect. În studiul de fezabilitate al proiectului ni se prezintă două scenarii. Primul scenariu este 
cel detaliat, pentru care suntem acum chemați să îl analizăm și să îl votăm și al doilea scenariu 
este amenajarea unei parcări de reședință pe toată suprafața studiată. Menționez că la ședința 
comisiei nr. 1 nu s-a discutat nimic în acest sens, nu au fost niciun fel de observații în acest sens 
și nimeni nu a discutat nimic despre scenariul 2, dar acum văd că sunt observații în acest sens. 
Eu sunt mulțumit că s-a ales scenariul 1, așa cum am zis și mai devreme, m-a interesat să aflu 
numărul de locuri de parcare existent în momentul de față, l-am aflat. Am beneficiat de sprijinul 
colegilor din executiv și cu planșa respectivă, unde detaliază practic ce menționează în SF, așa 
că nu știu de ce nu purtăm aceste discuții în comisiile de specialitate, acolo unde ar trebui să 
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dezbatem și să clarificăm proiectele, pentru că nu totul se rezumă la ședințele de plen și nu toate 
detaliile trebuie discutate aici. 

D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Bine, vedem!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl Bojdan! Dl secretar general, vă rog!   
Dl Demirel Spiridon: Da, intrăm în procedură de vot. 
SE INTRĂ ÎN PROCEDURĂ DE VOT 
Dl Gheorghe Ciontu, consilier local: Aș vrea să fac o precizare înainte de vot. Să știți 

că toată lumea din sector este de acord să se găsească soluții pentru a avea cât mai multe locuri 
de parcare. Nu aceasta este problema, dacă vrem sau nu locuri de parcare, ci modul cum se 
procedează pentru promovarea unui proiect de hotărâre. Altfel, ajungem în situația în care în 
Consiliul Local se prezintă numai titlul hotărârii de consiliu, este important sau nu și votăm fără 
să mai vedem actele, documentele care stau în spatele acestuia.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl Ciontu! Suntem în procedură de vot. 
Votul dvs., l-ați menționat? 

Dl Demirel Spiridon: Încă nu. Cred că a pierdut legătura, dl Ciontu, pentru că s-a 
întrerupt brusc. 

Dl Gheorghe Ciontu: Din aceste motive, mă abțin, altfel aș fi votat cu ambele mâini, 
pentru că este un proiect foarte util pentru sector.  

SE INTRĂ DIN NOU ÎN PROCEDURĂ DE VOT. 
Dl Pană Traian nu s-a putut conecta. 
Dl Eduard Paul Simion: Acolo cred că se putea face și o parcare supraterană,               

să dublăm numărul locurilor de parcare. Tocmai din cauza aceasta, aleg varianta cu “abținere”.  
Dl Demirel Spiridon: 15 voturi “pentru” și 8 “abțineri” (dl Coșcodaru, dl Ciontu,                   

dl Desculțescu, dl Iacob, dl Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu, dl Volintiru). Dl Pană nu și-a 
exprimat votul din cei prezenți. 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Suntem 23 de consilieri la acest vot. Cu 15 voturi 
“pentru”, proiectul a fost adoptat.  
           Dl Ungureanu Marius Ionel: Următorul proiect ordinea de zi: Proiect de hotărâre                

nr. 119/30.05.2023 de aprobare a Studiului de fundamentare privind concesiunea serviciului de 

organizare a evenimentului "West Side Christmas Market" desfășurat în Parcul Drumul Taberei 

Sector 6. 

Discuții, dacă sunt? 
Dl Eduard Paul Simion: Dacă se poate, domnule președinte? Eu aș dori să intervin. 
Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă rog, domnule consilier Simion! 
Dl Eduard Paul Simion: Îmi pare rău că domnul primar Ciprian Ciucu nu este prezent, 

dar în același timp aș dori să adresez câteva întrebări executivului cu privire la acest proiect.                
Aș vrea să știm și noi exact și mai ales aș prefera ca nici d-na viceprimar să nu părăsească sala, 
pentru că dânsa chiar coordonează din poziția de viceprimar, Centrul Cultural European Sector 6 
și cred că dânsa ar avea foarte multe răspunsuri să ne ofere, importante cetățenilor și nu numai 
nouă, consilierilor. 

D-na Ştefan Mihaela Ana Maria: Cu drag, cu drag! O singură mențiune am de făcut mă 
duceam să iau apă și doi, proiectul este prezentat Consiliului Local de colegii de la Administrația 
Comercială. De aceea este și d-na director. 

 Dl Eduard Paul Simion: Pe mine mă interesează să știu câți bani au fost plătiți din 
bugetul local al Sectorului 6, indiferent de direcție și, în special, mă refer aici la Centrul Cultural 
și la A.D.P.D.U., pentru organizarea acestui târg "West Side Christmas Market" de anul trecut 
din luna decembrie, știm cu toții și promovând, practic, domnule primar Ciucu, acest eveniment 
ca fiind unul gratuit și practic, bugetul local, din bugetul local al Sectorului 6 nefiind consumată 
nicio sumă de bani. Dacă cumva cineva din executiv poate să-mi dea și mie răspuns să-mi zică 
sumele care, de fapt și de drept, au fost cheltuite, m-aș bucura.  

În al 2-lea rând, acest târg a implicat mai multe direcții din cadrul Primăriei Sectorului 6 
și țin să vă spun faptul că fiecare direcție s-a ocupat de câte ceva și a și plătit pentru ceva.                    
Dacă ar putea să ne spună și nouă exact câți bani ne-ar costa pe viitor acest proiect, să știm și noi 
de la început și să nu mai iasă public primarul Ciprian Ciucu să spună faptul că acest proiect nu a 
costat nimic Primăria Sectorului 6 și nu a fost cheltuit niciun ban din bugetul local al               
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Sectorului 6, deși, repet, oamenii trebuie să știe faptul că acest târg a costat bani anul trecut. 
Dacă dvs., ca executiv, puteți să veniți și să ne spuneți câți bani a costat și din partea fiecărei 
direcții cât s-a plătit, ne-am bucura și aș vrea ca acest răspuns să fie și în scris, în termenul legal 
de 30 de zile și dat către toți colegii mei consilieri locali, ca să știm și noi de la început câți bani 
ne costă aceste târguri.  

Și mai am o întrebare pentru dvs. d-na viceprimar, câți bani a cheltuit Centrul Cultural 
European în luna decembrie a anului 2022, având în vedere că, din câte știu eu, în afară de acest 
târg organizat de UNTOLD în colaborare cu Primăria Sectorului 6, "West Side Christmas 
Market", alt eveniment cu artiști, Centrul Cultural nu a organizat în luna decembrie. Ați putea să 
ne spuneți cam câți bani au costat acești artiști din luna decembrie? Repet, și rugăminte la dvs., 
și aș dori ca să se menționeze în procesul-verbal, domnule secretar general, faptul că aceste 
răspunsuri la aceste întrebări le doresc în scris și date către toți consilierii locali și mă refer aici și 
la A.D.P.D.U. Sector 6 și la Centrul Cultural European Sector 6 și la Administrația Comercială 
ș.a.m.d.. 

Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă mulțumesc!  
D-na Ştefan Mihaela Ana Maria: Legat de ultima parte a întrebării dvs., domnule 

consilier Simion, vă felicit pentru că ați făcut această interpelare. Așteptăm toți răspunsurile 
subordonatelor, inclusiv al domnului director de la Centrul Cultural European referitor la a doua 
parte a întrebării dvs. Într-adevăr, anul trecut, din ce știu, au fost două componente ale 
evenimentului. A fost vorba de târgul efectiv care a avut loc în zona cuvei - Lacului Morii, care 
s-a organizat în parteneriat cu cei de la UNTOLD, așa cum ați spus și a mai fost componenta de 
spectacole care a fost separată de parteneriatul cu cei de la UNTOLD. Din ce știu, și                      
d-na director Crăciun ne poate confirma, scena și artiștii au costat cam suma pe care am                
încasat-o de la UNTOLD pentru taxa de ocupare a domeniului public, și anume, undeva la 
50.000 euro, dar, repet, d-na director ne poate confirma acest lucru. Separat de aceasta, dacă vă 
aduceți aminte, cred că în prima rectificare a anului 2023 sau în ultima de pe 2022…  

Dl Eduard Paul Simion: Atunci când am și luat cuvântul… 
D-na Ştefan Mihaela Ana Maria: Pe bugetul Centrului Cultural European sau al 

Primăriei, nu mai țin exact minte, a apărut o modificare, în speță era vorba, cred că,                     
într-adevăr, de o sponsorizare oferită Primăriei Sectorului 6, undeva în valoare tot de 50.000              
de euro pentru acest proiect. Cred că a fost vorba de o bancă, dar aici domnul director Ciocârlan, 
dacă este alături de noi, ne poate confirma acest lucru. Eu îmi aduc aminte foarte bine că în 
comisia din care făceați și dvs. parte, comisia de buget, domnule Simion, am întrebat acest lucru 
și domnul director ne-a confirmat.  

Deci, din ceea ce cunosc eu, componenta de spectacole, care a fost separată                     
de organizarea târgului de Crăciun, a fost finanțată din veniturile încasate prin taxa de ocupare               
a domeniului public și din acea sponsorizare. Separat, dacă îmi permiteți, în caietul de sarcini pe 
care Administrația Comercială ni-l prezintă astăzi, printre criterii există ca viitorul partener să 
aibă o scenă și să se asigure că în fiecare weekend și în seara de Moș Nicolae, vor exista 
evenimente cu artiști pe acea scenă. Deci, lucrurile nu vor mai fi separate începând de anul 
acesta, ci vor fi în sarcina exclusivă a celui care va câștiga această selecție de ofertă.  

Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă mulțumesc, d-na viceprimar! 
Dl Eduard Paul Simion: Dacă îmi permiteți, domnule președinte! 
Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă rog, domnule consilier! 
Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos! D-na viceprimar, cum o îmbrăcăm, cum o 

îmbrobodim și cum o comunicăm? Haideți să fim serioși. Primarul Ciprian Ciucu a spus tuturor 
că acest târg de Crăciun a costat 0 lei Primăria Sectorului 6. 

 D-na Ştefan Mihaela Ana Maria: Vă întrerup o secundă, domnule Simion, iertați-mă o 
scurtă secundă! Eu nu răspund și nu justific ceea ce comunică nici domnule primar, nici alți 
colegi de-ai mei. Singurii care vă pot răspunde pentru cum aleg și ce aleg să comunice sunt cei 
care fac comunicarea.  

Dl Eduard Paul Simion: Am înțeles! D-na viceprimar, revenind un pic la ceea ce ați 
spus dvs. cu aceeași scenă și cu acei artiști, eu cred și zic eu, că informațiile mele sunt bune, 
faptul că nu cred că prin vreo direcție, ca să nu dau numele acelei direcții, nu cred că vreo 
direcție din cadrul Primăriei Sectorului 6 a plătit direct artiștii, ci a plătit o altă societate. Cred eu 
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că tot UNTOLD, cu care cei de la UNTOLD aveau contract cu acei artiști care au cântat pe 
aceeași scenă. În plus față de aceasta, mai discutăm un pic și despre pază și despre iluminatul 
festiv și despre costurile cu curentul de la acea perioadă, costurile cu salubritatea de la acea 
perioadă și multe alte lucruri pe care anumite direcții le-au făcut și care au fost parte a acestui 
târg de Crăciun. Chiar dacă dvs. spuneți că partea de cuvă și acel târg care s-a desfășurat în cuva 
lacului din Parcul Drumul Taberei este diferit față de scenă, care scenă, oarecum, este construită 
tot în cuva acestui lac din parcul Drumul Taberei. Aceasta este o chestie, pe cuvântul meu de 
onoare suntem în anul 2023 și ne apucăm să vindem gogoși, tot așa că este diferit! Nu domnule, 
este același târg, același târg organizat, se pare cu bani și nu cu banii, așa cum primarul Ciucu a 
declarat, de către Primăria Sectorului 6. Repet, am rugămintea ca întrebările pe care le-am 
solicitat și v-am rugat stimați colegi din executiv să ni le dați tuturor consilierilor locali, este să o 
faceți pe e-mail scris, în termenul scris de lege, adică 30 de zile.  

Dl Ungureanu Marius Ionel: Am înțeles! Vă mulțumesc! Haideți să ne spună                     
d-na Crăciun! Vă rog, d-na director! 

D-na Alexandra Crăciun: Aș vrea să-i răspund pe rând, domnului consilier Simion, la 
cele trei întrebări care au fost adresate și o să răspund în numele instituției pe care o coordonez. 
Câți bani a cheltuit Administrația Comercială Sector 6 pentru organizare "West Side Christmas 
Market" anul trecut? Administrația Comercială Sector 6 nu a cheltuit nici măcar un leu pentru 
organizarea "West Side Christmas Market" anul trecut, din contră, a încheiat un contract de 
ocupare a domeniului public cu fantezia UNTOLD, de pe urma căruia Primăria Sectorului 6, 
prin Direcția Taxe și Impozite Sector 6, a încasat 49.968 euro, bani ce au venit la bugetul local, 
nu au fost cheltuiți.  

A 2-a întrebare a domnului Simion era pe viitor, cât ne va costa acest târg? Dacă am 
înțeles bine sau dacă mi-am notat bine, dacă nu, n-aș vrea să răspund greșit, Administrația 
Comercială Sector 6…  

Dl Eduard Paul Simion: Să știm și noi de la început, nu ca anul trecut, când primarul 
Ciucu ne-a spus costă 0 lei și oricum nu m-am referit la dvs. când ați spus că ați cheltuit bani. 
Sunt alte două direcții care știu, ele se simt cu musca pe căciulă acum când ne aud.  

D-na Alexandra Crăciun: Prin dispoziția domnului primar Ciprian Ciucu, anul acesta, 
Administrația Comercială Sector 6 a întocmit un studiu de fundamentare pentru concesionarea 
serviciului de organizare a "West Side Christmas Market" prin licitație publică, este propunerea 
noastră, selecție de oferte. Totodată, Administrația Comercială Sector 6, prin dispoziția 
primarului Ciprian Ciucu, a întocmit un caiet de sarcini și o fișă de date prin care solicită 
viitorului organizator al evenimentului "West Side Christmas Market", livrarea unui eveniment 
de standarde înalte, cel puțin la nivelul celui de anul trecut, prin care să ne ofere roată 
panoramică, minimum 65 de căsuțe cu vânzare, dintre care 60% să fie food și drink, iar restul de 
40% să fie dedicate activităților meșteșugărești și să avem meșteri cel puțin trei, să ne ofere 
scenotehnică, animație stradală, patinoar, de cel puțin 600m și, totodată, să achite către Consiliul 
Local Sector 6, taxa de ocupare a domeniului public în cuantumul stabilit de către Consiliul 
General, adică de 0,83 lei pe metru pătrat pe zi de utilizare și separat de aceasta, să ne oferteze 
peste 0,1 lei pe metru pătrat taxă de concesiune pe zi de organizare eveniment.  
            Dl Eduard Paul Simion: O să vindeți și bilete? 

D-na Alexandra Crăciun: Nu vom vinde bilete!  
Dl Eduard Paul Simion: Păi, văd că ne vindeți frumos evenimentul acesta. Eu am 

înțeles că ați făcut aceeași școală de comunicare cu Ciprian Ciucu.  
Haideți să ne rezumăm la cât ar costa și să nu ne mai vindeți, că o să vedem o grămadă 

de pliante, de bannere prin sector., spuneţi-ne cât o să ne coste din punctul dvs. de vedere,                
al direcției dvs., dar dvs. n-aveți cum, că închiriați domeniul public? Adică eu știu și nu înțeleg 
de ce ați intrat în discuția aceasta.  

D-na Alexandra Crăciun: Nu! Este o confuzie pe care o faceți, noi nu închiriem 
domeniul public prin această propunere, ci concesionăm serviciul de organizare.  

Dl Eduard Paul Simion: Concesionați parcul oamenilor din sectorul 6. 
D-na Alexandra Crăciun:  Nu! 
Dl Eduard Paul Simion: Ba da! Păi cum să nu? 
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D-na Alexandra Crăciun: Haideți să nu dezinformăm domnule Simion şi să citim așa 
cum scrie. Nu, să-i … 

Dl Eduard Paul Simion: Asta faceți! Concesionați un parc al cetățenilor, al oamenilor, 
al copiilor din Sectorul 6.  

D-na Alexandra Crăciun: Studiul de fundamentare cu care am venit în fața consiliului 
și documentația de atribuire nu face mențiunea niciunde că vom concesiona un parc așa cum aţi  
spus dvs. … 

Dl Eduard Paul Simion: Ba da, aţi spus mai devreme că-l concesionați pe perioada 
respectivă.  

D-na Alexandra Crăciun: Bun, o să vă ascult pe dvs. și pe urmă o să răspund ca să 
nu… 

Dl Eduard Paul Simion: D-na Crăciun… 
Dl Ungureanu Marius Ionel: Domnule consilier Simion, haideți să așteptăm…, haideți 

să răspundă d-na Crăciun la problemele ridicate. Vă rog, dacă doriți să mai completați? 
 D-na Alexandra Crăciun: Da, aici nu este vorba de comunicare sau de a face o școală 

sau nu. Este vorba de un lucru concret și acela că…., nu sunt lăsată să răspund. Nu știu cum să 
procedăm.  

Dl Eduard Paul Simion: Răspundeți la întrebare! Dacă sunt bani cheltuiți? Da sau nu? 
Simplu! 

 D-na Alexandra Crăciun: Nu. V-am spus și ați observat și dvs. din Anexa numărul 2 la 
studiu de fundamentare toate riscurile organizării evenimentului sunt cedate persoanei care                 
va organiza şi va câştiga licitaţia. 

Dl Eduard Paul Simion: Am înţeles, dvs. nu cheltuiţi niciun ban, doar încasaţi. 
Dl Lucian Dubălaru: Dacă ați pus niște întrebări, vă rog frumos să lăsați colegii            

să răspundă! 
Dl Eduard Paul Simion: I-am lăsat să răspundă domnule Dubălaru… 
Dl Lucian Dubălaru: Ar fi politicos din partea dvs. și fără să faceți referire la școlile pe 

care le fac ș.a.m.d. pentru că ați cerut niște detalii tehnice și nu părerile dumneastră despre ei,             
vă rog frumos! 
  Dl Eduard Paul Simion: M-am săturat de atâtea gogoși vândute. Am înțeles, 
Administrația Comercială Sector 6 nu cheltuie niciun ban, știam! 
  D-na Alexandra Crăciun: Municipalitatea prin Consiliul Local Sector 6 nu va cheltui 
niciun ban. Nu Administrația Comercială Sector 6. 

Dl Eduard Paul Simion: Mai documentați-vă un pic.  
D-na Alexandra Crăciun: Păi eu știu să citesc Studiul de fundamentare, este întocmit 

clar, că toate riscurile asumate organizării acestui eveniment au rezultat că sunt asumate de 
viitorul operator economic care va organiza evenimentul.  

Dl Alexandru Bojdan: Vă rog, doresc să pun și eu o întrebare! 
Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă rog, domnule consilier Bojdan! 
Dl Alexandru Bojdan: Mulțumesc, d-le președinte! Eu nu o să cert colegii din executiv, 

am aici salvată pe laptopul meu de IT-ist, o întrebare despre proiect, punctuală. Au tot existat 
păreri, poziționări ale cetățenilor că toate lucrurile frumoase, bune, se întâmplă cu preponderență 
în Drumul Taberei și voiam să vă întreb dacă pentru alte zone din sector aveți ceva planuri 
pentru perioada sărbătorilor și dacă vor exista facilități similare cu ceea ce va fi cu acest târg? 
Mulțumesc! 

Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă mulțumesc, domnule consilier! 
Dl Alexandru Bojdan: Ca să dau și două exemple, mă refer la zona Crângași și, 

eventual, parcul Liniei, Păcii, zone de genul acesta.  
Dl Eduard Paul Simion: Dacă s-ar putea pune mai multe domicilii pe un buletin,                  

s-ar organiza și acolo.  
D-na Ştefan Mihaela Ana Maria: Domnule Simion, iertați-mă că intervin, vă rog, 

păstrați discuția la nivelul chestiunilor tehnice! Haideți să nu facem doar politică în plenul 
Consiliului Local. Avem facebook, avem o groază de variante prin care putem să facem politică. 
Am înțeles, nu vă convine că facem locuri de parcare sau că facem proiecte de genul “West Side 
Christmas Market” sau “West Side Flowers”, şamd. 



Page 17 of 23 

 

Dl Eduard Paul Simion: Nu a zis nimeni că nu ne convine că faceţi locuri de parcare, 
haideți să nu exagerăm! Eu am pus niște întrebări. 

Dl Lucian Dubălaru: Ştiu, dar dvs. trageți niște concluzii, lăsați-ne și pe noi.  
Dl Eduard Paul Simion: Ar trebui să le știți și dvs. concluziile acestea, domnule, 

Dubălaru, că sunteți bine informat. 
 Dl Lucian Dubălaru: Credeți-ne că putem să avem și concluzii proprii! Mulțumim 

frumos, și nu ne trebuie doar concluziile dvs.! 
 Dl Ungureanu Marius Ionel: Mulțumesc, domnule Dubălaru! Vă rog, d-na Crăciun, 

dacă vreți să mai spuneți ceva? 
 D-na Alexandra Crăciun: Aș vrea să-i răspund domnului consilier Bojdan, pentru că 

înțeleg că întrebarea mi-era adresată.  
Dl Alexandru Bojdan: Vă rog, da! 
D-na Alexandra Crăciun: Faceți referire la celelalte parcuri din Sectorul 6 unde ne 

gândim și am discutat cu colegii de la A.D.P.D.U. în nenumărate rânduri să organizăm prin 
Administrația Comercială târguri cu vânzare de produse de sezon, astfel încât, cetățenii din acea 
zonă să beneficieze de aceste căsuțe și de timp de calitate în zona lor, așa cum noi considerăm că 
ar trebui, nu doar în perioada Crăciunului, ci tot timpul să avem parte. Prin licitație publică, vom 
organiza doar acest acest târg de crăciun.  

Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă mulțumesc d-na Crăciun! Dacă nu mai sunt alte 
discuții, aș vrea să trecem la vot. Domnule Secretar general, vă rog! 

Dl Gheorghe Ciontu: D-le președinte am și eu o întrebare! 
Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă rog, d-le Ciontu! 
Dl Gheorghe Ciontu: Spuneți-mi, vă rog, cum s-a ajuns la această variantă, dacă s-a 

impus de cineva sau a rezultat în urma unor analize comparative. La ce mă refer? La faptul că 
avem o administrație comercială care, cel puțin teoretic, ar fi putut să se gândească la o 
organizare. Teoretic vorbind, s-a făcut această analiză sau s-a spus, facem prin concesionare?  

D-na Alexandra Crăciun:  Îmi permiteți să-i răspund domnului consilier Ciontu? 
Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă rog, d-na director! 
D-na Alexandra Crăciun: Tocmai aceasta s-a făcut. S-a făcut o analiză a ceea ce 

înseamnă organizarea unui eveniment de o anvergură la cea de anul trecut. Studiul de 
fundamentare a atins toate aceste analize şi sunt puse la dispoziție. Avem două anexe, o anexă 
prin care am făcut o evaluare financiară a ceea ce înseamnă organizarea evenimentului, ce ar 
însemna venituri, ce ar însemna cheltuieli și cu ce ar rămâne organizatorul de evenimente, care 
sunt riscurile organizării acestui eveniment și care ar fi fost capacitatea umană necesară pentru a 
organiza un astfel de eveniment. Toate premizele au fost să externalizăm acest serviciu prin 
licitație publică, întrucât nu avem capacitate și nici fondurile necesare să organizăm un astfel de 
eveniment.  

Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă mulțumesc! 
Dl Eduard Paul Simion: D-le președinte, mai am eu o întrebare către secretarul general, 

către domnule secretar, dacă se poate? 
Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă rog, ultima intervenție! 
Dl Eduard Paul Simion: Aș dori să dați citire, vă rog frumos, și la acest punct și la 

punctul următor, avizelor din partea comisiilor de specialitate. Mulțumesc frumos! 
Dl Demirel Spiridon: La comisia 4 - aviz favorabil, de asemenea, favorabil fără 

amendamente la comisia 5, fără amendamente și la comisia 4.  
Dl Eduard Paul Simion: Eu cred că acolo n-aveți o comisie.  
D-na Ştefan Mihaela Ana Maria: Următorul proiect este la comisia 1. Acest proiect... 
 Dl Eduard Paul Simion: Sunt ambele! Am participat de dimineață cu colegul dvs. 

Alexandru Gâdiuță la ședință. Sunt ambele proiecte, au fost pe ordinea de zi a comisiei de buget.  
Dl Demirel Spiridon: Vorbim acum de proiectul de hotărâre numărul 119/30.05.2023 - 

Comisia A4 aviz favorabil, Comisia 5 aviz favorabil, ambele fără amendamente.  
D-na Ştefan Mihaela Ana Maria: Și în convocator, dacă vă uitați, ambele sunt trimise 

la Comisiile 4 și 5.  
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Îmi permiteți? 
Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă rog, domnule viceprimar! 
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Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Proiectul acesta a fost în comisia de buget. Avizul este 
nefavorabil la buget.  

Dl Eduard Paul Simion: Exact! Mulțumesc frumos, domnule Viceprimar! Deci, haideți 
să ne documentăm bine înainte, da? Deci, domnul viceprimar al Sectorului 6 a făcut mențiunea 
aceasta și chiar îi mulțumesc pe această cale, că a fost corect.  

Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă mulțumesc, domnule Simion! 
Dl Eduard Paul Simion: Înțelegem că secretarul general mai are mici sincope, dar cred 

că totuși ar putea să se pună să ne comunice și nouă avizele acestui proiect de hotărâre.  
Dl Demirel Spiridon: La acest proiect de hotărâre s-au solicitat avize de la comisiile                 

4 și 5. 
 Dl Eduard Paul Simion: Încă o dată, domnule Demirel! Domnul Gâdiuță, viceprimar        

al Sectorului 6 și președintele comisiei de buget, tocmai ce a confirmat ceea ce am spus și eu mai 
devreme. Cele două proiecte au fost de dimineață dezbătute și supuse la vot în cadrul comisiei de 
buget.  

Dl Demirel Spiridon: Mă bucur că și alte comisii, cărora nu li s-a cerut aviz, iau în 
discuție proiectele de hotărâre, așa cum ar trebui să facă fiecare comisie. Vă mulțumesc! 

 Dl Eduard Paul Simion: Domnule Gădiuță, ce părere aveți, adică am votat degeaba sau 
mă rog, am discutat degeaba aceste două proiecte, să înțeleg? 

Dl Ungureanu Marius Ionel:  Mulțumesc, domnule Simion! 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Dacă îmi permiteți!  
Dl Ungureanu Marius Ionel:  Vă rog, domnule viceprimar! 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Probabil că este o eroare și o lipsă de comunicare 

strecurată la mijloc. Confirm că proiectul a fost discutat în cadrul comisiei de buget, a fost 
transmis către tehnic avizul comisiei, dar, mă rog, este ceva ce se poate întâmpla. Probabil că, 
undeva pe parcurs, nu a ajuns acest aviz. De asemenea, după cum bine știți, avizele din aceste 
comisii sunt consultative. Cerința minimă legală este să existe un aviz de la minim o comisie. 

În cazul acesta sunt trei comisii prin care a trecut proiectul.  
Dl Eduard Paul Simion: Nu aveam dubii că n-o să treacă la celalte comisii, nu la 

aceasta mă refer, mă refer, că este bine ca și colegii noștri, consilieri locali și cetățenii care ne 
urmăresc, să știe faptul că în cadrul comisiei de specialitate, cea de buget, comisia numărul 1, 
acest proiect și următorul au avize nefavorabile.  

Dl Ungureanu Marius Ionel: Vă mulțumesc! Să trecem la vot! Vă rog, domnule 
secretar general! Dacă nu mai sunt alte intervenții. 

SE INTRĂ ÎN PROCEDURĂ DE VOT 
Dl Demirel Spiridon:  S-a alăturat și domnul Petcu Sorin!  
Avem 16 voturi “pentru”, 6 “abțineri” (dl Coșcodaru, dl Ciontu, dl Petcu, dl Simion E., 

dl Stanciu, d-na Surulescu) și două voturi împotrivă (dl Desculțescu și dl Iacob).  
Suntem tot 24, întrucât domnul Pană nu mai este logat.  
Dl Ungureanu Marius Ionel: Cu 16 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat. 
Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 121/30.05.2023 privind 

aprobarea procedurii de concesiune de servicii prin ”selecție de oferte” pentru organizarea 

evenimentului ”West Side Christmas Market” desfășurat în Parcul Drumul Taberei din            

Sectorul 6. 
Discuții dacă sunt? 
Dl Eduard Paul Simion: Da. Eu aș dori să pun o întrebare executivului dacă se poate,          

dl Președinte? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl consilier Simion! 
Dl Eduard Paul Simion:  Mulțumesc frumos! Am și eu o întrebare către executiv, ce s-a 

schimbat de acum două săptămâni, când aceste două proiecte au fost scoase, retrase de pe 
ordinea de zi, față de propunerea cu care veniți în fața noastră, astăzi? Văd că proiectele pe baza 
căruia putem face un dialog civilizat și democratic, în care putem să spunem și noi anumite 
lucruri despre primarul Ciprian Ciucu, care promite anumite lucruri, de fapt, nu aceasta este 
realitatea, nu le putem dezbate în plenul fizic, în format fizic, în plenul ședinței de Consiliu 
Local și ele sunt scoase de pe ordinea de zi și nu este prima oară. Discutăm și despre rectificări 
bugetare și despre anumite proiecte, vedem că ele sunt retrase și ulterior puse pe ordinea de zi, 
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lucru pe care l-am și anticipat, iar colegii mei pot să vă confirme faptul că le-am spus acum două 
săptămâni, să vedeți că o să facem o ședință extraordinară online, ca să le bage pe ordinea de zi. 
De ce au fost scoase? Ce s-a modificat față de acum două săptămâni? Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnul consilier! Bănuiesc că vreți un 
răspuns de la doamna Crăciun?  

Dl Eduard Paul Simion: De la cine este inițiatorul acestui proiect, pentru că știe foarte 
bine ce a schimbat față de versiunea propusă acum două săptămâni și scoasă de pe ordinea de zi.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Doamna director Crăciun! 
D-na Alexandra Crăciun: O să-i ofer un răspuns domnului consilier Simion Eduard 

Paul. Modificările aduse față de documentația propusă spre aprobare în ședința trecută vizează 
redevența pe care ofertantul o are ca și criteriu de atribuire, anume, vechea documentație nu 
cuprindea o redevență fixă și lăsam posibilitatea să oferteze, astfel încât cea mai mare valoare 
ofertată să câștige. Acum le dăm un minimum de redevență pe care trebuie să-l oferteze pe lângă 
taxa de ocupare a domeniului public, care era trecută și în vechea documentație, redevență ce a 
fost calculată în condițiile Legii nr. 50, adică s-a plecat de la valoarea de pe grila notarială a 
terenului asupra căruia ne referim, s-a aplicat formula din Legea nr. 50 cu taxa de concesiune și 
a fost stabilită redevența minimă de la care ofertanții trebuie să pornească. O altă modificare față 
de documentația depusă spre aprobare în ședința trecută, a intervenit asupra Anexei nr. 2 la 
Studiul de fundamentare și anume, toate sumele trecute în această anexă, au fost transformate în 
lei și nu în euro, cum erau în anexa aceea. Sper că am spus toate modificările aduse.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, d-na director!  
Dl Eduard Paul Simion: Da. Aveți răspunsurile la dvs., am observat! Aceste modificări, 

să înțeleg că nu erau obligatorii să fie trecute și acum două săptămâni. Această Lege nr. 50 a fost 
modificată în aceste două săptămâni și din cauza aceasta le-ați pus acum și redevența respectivă 
de un minim. Am înțeles, mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc și eu! Dacă nu mai sunt alte intervenții, aș 
vrea să trecem la vot. 

D-na Georgeta Mitran: Domnule președinte, mai este un coleg de-al nostru care dorește 
să ia cuvântul, vă rog să-i permiteți! Mulțumesc!  

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Sigur, doamna Mitran! Vă mulțumesc pentru atenționare. 
Dl Desculțescu poate să intervină și audio când dorește să ia cuvântul. Domnul consilier 
Desculțescu, vă rog! 

Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc, domnule președinte! Am auzit în intervenția 
doamnei director, spunând despre o grilă notarială, de la care s-a plecat cu calculul redevenței. 
M-ar interesa ca să aflăm cu toții de unde este această sumă?  

D-na Alexandra Crăciun: Este trecută în caietul de sarcini această sumă, o să vă spun, 
0,83 este valoarea, de fapt, taxa de ocupare a domeniului public. Redevența a fost calculată de la 
valoarea de pe grila notarială, adică de 965 lei pe metru pătrat, calculată la euro, stabilit la cursul 
valutar cu o zi înainte de data întocmirii acestui caiet de sarcini, adică 144 euro, din câte îmi 
amintesc eu.  

Dl Alexandru Desculțescu: 144, mai mult! Orice sub 200 euro pe metru pătrat.                  
Atât  este nivelul pentru calculul redevenţei concesionării domeniul public. Vi se pare normal în 
ziua de astăzi sub 200 de euro m². 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Domnul Desculțescu, să știți că nu aveți semnal și se 
aude întrerupt.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Nu se înțelege ce spuneți!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Nu se înțelege și aș vrea să mă întorc la discuția pe 

care am avut-o la primul proiect. Redevența nu se referă la concesiunea domeniului public. 
Proiectele pe care le avem de discutat fac referire la concesiunea serviciului de organizare a 
târgului. Altfel spus, în baza acestei selecții de oferte, câștigătorul va fi cel care va avea drept, 
timp de 4 ani, să organizeze acest eveniment în Parcul Drumul Taberei, păstrând cadrul pe care 
Administrația Comercială l-a setat și pe care și-l asumă prin caietul de sarcini și obligația de a 
plăti taxa de ocupare a domeniului public. Dacă el va avea nevoie de 7.000 m² atunci el, pe lângă 
redevență, va achita o taxă de 0,83 de lei pe metru pătrat/zi, pentru cei 7.000 m², dacă va avea 
nevoie de 10.000 m² din nou, taxa se aplică corespunzător. Deci nu concesionăm domeniul 
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public, a spus-o și doamna director, înainte, simt nevoia să repet și eu acum, ca metodă și ca 
model, cred că toți de aici știți destul de bine că formatul și cadrul a fost folosit cu succes la Cluj, 
pentru că și ei au făcut același lucru acum 5 ani, când au concesionat serviciul de organizare a 
Târgului de Crăciun de la Cluj.  

Dl Alexandru Desculțescu: Mă auziți? Dacă îmi permiteți! Bun, nu este domeniul 
public, se concesionează organizarea sau ce se concesionează. Ce voiam eu să exprim, este că mi 
se pare foarte mică suma de plecare pentru calculul redevenței respective, ca fiind de sub                 
200 euro pe m. Calcul utilizat pentru un proiect propus pentru următorii 4 ani. Și aceasta este 
doar părerea mea de nespecialist, că știu că nu sunt nici avocat, nici arhitect, nici medic, nici …, 
o să mi se reproșeze treaba aceasta, dar eu, cu 200 de euro pe m2, aș vrea să cumpăr și eu jumate 
din Drumul Taberei, fac eu mâine împrumut. Mulţumesc!  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Sunt sigură că și doamna director o să vrea să 
intervină, dar simt și eu nevoia să o spun din nou, nu concesionăm. Din nou, dacă sunteți atenți 
la proiecte, toate riscurile pentru organizarea acestui eveniment sunt în sarcina celui care va 
câștiga. Altfel spus, dacă doamne ferește o să avem o iarnă extrem de friguroasă, nu o să vină 
nimeni să facă vânzare. Dacă Doamne ferește vine peste noi o nouă pandemie, nu o să vină 
nimeni să facă vânzare, dacă Doamne ferește, sunt multe de Doamne ferește care se pot întâmpla 
și toate sunt în sarcina celui care va concesiona, prin această selecție de oferte, acest serviciu de 
organizare. Tot ce înseamnă risc este în sarcina lui și repet, în caietul de sarcini, pe lângă 
patinoar, roată ș.a.m.d., s-au inclus scena și obligația să existe acele spectacole și iluminatul 
decorativ, pentru că, dl Simion a punctat niște lucruri relevante pentru discuția de astăzi. Din 
experiența anilor trecuți, colegii de la Administrația Comercială au învățat, iar cel care va 
depune sau cei care vor depune oferte pentru această selecție de oferte, își vor asuma ca în afara 
celor pe care le vor avea de plătit, redevență plus taxă de ocupare a domeniului public, să asigure 
toate componentele menționate de mine și de doamna director Crăciun. Din nou, subliniez faptul 
că, riscurile acestui eveniment vor fi asumate în mod integral de cel care îl va organiza. Altfel 
spus, el poate să facă un eveniment de succes și el și vendorii pe care îi va avea acolo să facă 
profitul estimat, cifra de afaceri estimată de Administrația Comercială, dar în eventualitatea unor 
situații neconforme, la fel de bine poate să piardă bani cu organizarea acestui târg. Aceasta nu-l 
absolvă pe el de la plata taxei și de la plata redevenței.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Doamna Crăciun, dacă mai aveți vreo 
mențiune de făcut înainte să trecem la vot?  

D-na Alexandra Crăciun: Cred că au fost punctate, nu știu ce să-i răspund                  
domnului Desculțescu, formula o dă legea, nu o dăm noi, valoarea este stabilită de Camera 
Notarilor Publici din România, nu de Consiliul Local sau de Consiliul General.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, doamna director! Domnul Simion, vă rog, 
ultima intervenție!  

Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos! Din câte știu eu, este obligatoriu să se facă 
și o expertiză de o companie mare a evaluării respectivului teren, nu doar grila notarială este 
luată în calcul, dar trecând peste acest lucru, d-na viceprimar, faptul că, prin acest proiect de 
hotărâre, executivul dvs. vine la noi cu propunerea de a concesiona acest serviciu de organizare a 
acestui eveniment, unde în Parcul Drumul Taberei, Parcul Drumul Taberei fiind un domeniu 
public, este, practic, să zic așa, o pârghie găsită de actuala conducere a Primăriei Sectorului 6,              
ca să nu spună că practic concesionează domeniul public, pentru că această concesionare de 
serviciu, clar, finalitatea lui are un singur scop, organizarea acestui eveniment pe un domeniu 
public în Parcul Drumul Taberei, care de fapt, prin concesionarea acestui serviciu, este 
concesionat și domeniu public. Haideți să o spunem real și corect și să fim corecți față de 
oameni.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Domnul Dubălaru, vă rog! 
Dl Lucian Dubălaru: Ideea este că suntem, cred eu, într-o eroare aici, apropo de 

concesionare. Dacă luăm teren în mijlocul Bucureștiului sau nu, nu-l vindem și-l concesionăm, 
după cum bine știți dvs., dl Eduard Simion, conform H.C.G.M.B., noi avem pentru 
concesionarea terenului public 0,83 lei pe metru pătrat. Faptul că, noi facem o concesiune de 
servicii din care mai beneficiem și de alte venituri, plus că avem dreptul să îi impunem acelui 
operator firul de a face acest eveniment, este o mare diferență la ce faceți dvs. referire. Dacă am 
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concesiona doar pe domeniul public, acel operator economic nu ar mai avea nicio obligație către 
noi, Primăria Sectorului 6, în ceea ce include el în acel târg, o să facă un bâlci, cum s-au făcut 
atâtea până la momentul UNTOLD, de anul trecut, s-au făcut numai bâlciuri în tot Bucureștiul,       
şi atunci, pentru a evita încă un nou bâlci în Sectorul 6, facem această procedură prin care avem 
specificată o grămadă de obligații pe care trebuie să și le bifeze acest operator economic,                     
în favoarea cetățenilor Sectorului 6 și a Primăriei Sectorului 6 și fără să trebuiască ca noi să 
cheltuim milioane de euro pentru a face acest târg. Mi se pare că suntem un pic decalați, ca și 
viziune și atunci, aceasta vroiam să clarific, nu este nici de vânzare a domeniului public, nici de 
a-i da dreptul de a face tot timpul ceva acolo, nici de a da parcul oamenilor din Sectorul 6, altui 
operator economic. Îl dăm pe perioada sărbătorilor de iarnă, tocmai pentru a avea parte de 
același eveniment frumos care a fost anul trecut și după cum bine știți și dvs, a fost apreciat de 
toate entitățile, de toți locuitorii Sectorului 6 și ne dorim și în anul acesta să aibă parte de același 
eveniment plăcut și fără alte bâlciuri, tarabe, bere și castane coapte. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnul Dubălaru! 
D-na Alexandra Crăciun: Aș vrea să-i răspund domnului Simion! Văd că există o 

confuzie, în continuare, în ceea ce privește acest proiect de hotărâre și aș vrea să lămurim foarte 
clar. Anul trecut evenimentul a fost organizat de un privat și nu s-a concesionat parcul, parcul a 
rămas al sectorului și al cetățenilor. Același lucru se va întâmpla și pe viitor. Parcul este al 
cetățenilor, nu o să concesionăm niciodată parcurile Sectorului 6. La fel cum foarte bine știți, un 
eveniment organizat putem extrapola la Romexpo, la Casa Poporului, în oricare zonă unde se 
organizează evenimente, nu presupune concesionarea terenului. Nu avem nevoie de mai mult 
decât ceea ce facem, mai mult, prin acest proiect de hotărâre nu vrem decât ca cetățenii 
Sectorului 6, să beneficieze de un eveniment de calitate la care să ia parte în mod gratuit, pe 
durata sărbătorilor de iarnă. Nu vorbim de concesionare, nu dăm nimic, totul rămâne la Primărie.  

Dl Ștefan Viorel Florescu, consilier local: Dacă îmi permiteţi și mie, dl președinte?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, d-na Crăciun! Vă rog, dl Florescu și                

d-na Mitran! 
Dl Ștefan Viorel Florescu, consilier local: Eu vreau să fac o precizare clară pentru toți 

ascultătorii. Acest eveniment se putea organiza și fără licitația pe care noi, astăzi o votăm, așa 
cum în fiecare sector din Capitală și oriunde în primăriile din țară, ele se execută, se organizează 
fără să se facă licitație. Faptul că, noi, astăzi, venim cu un vot de încredere și ne asumăm că 
beneficiarul va organiza târgul respectiv și își va asuma toate condițiile pe care Administrația 
Comercială le va pune în contractul respectiv. Deci, trebuie să înțelegem cu toții, pentru 
organizarea unui eveniment, chiar și de o asemenea amploare putem să facem o încredințare 
directă fără acest vot, dar putem avea surpriza ca beneficiarul care va face, va organiza, 
respectivul eveniment, să vină cu un kitch, cu un bâlci sau cu orice altceva care să nu ajute nici 
primăria de sector, nici administrația, nici oamenii, nici locuitorii Sectorului 6. Deci trebuie să 
înțelegem că dacă era ceva de ascuns în proiectul respectiv, acest proiect putea să se facă și fără 
licitație și putea fi o încredințare directă, dar prin votul pe care noi astăzi îl dăm, practic, 
beneficiarul își asumă toate condițiile pe care noi le impunem pentru organizarea acestui 
eveniment. Vă mulțumesc tuturor! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl consilier Florescu! Domna consilier 
Georgeta Mitran, vă rog! 

D-na Georgeta Mitran: Mulțumesc frumos, domnule președinte! Pentru rigoare și 
pentru acuratețea informațiilor legate de bunurile proprietate publică, vreau să aduc în discuție 
art. 861 alin. (1) din Codul civil, care spune așa: bunurile proprietate publică sunt inalienabile, 
imprescriptibile și insesizabile, în traducere liberă, tot ce este în proprietate publică nu poate fi 
atins, nu poate fi schimbat și este cumva peren. Adică niciodată o proprietate publică nu va putea 
fi concesionată, ca să eliminăm orice dubii legat de acest aspect. Mulțumesc! 

Dl Ștefan Viorel Florescu: Proiectul face referire că se concesionează serviciul,                    
nu  terenul respectiv.  

D-na Georgeta Mitran: Exact! Tocmai aici era problema și de aceea am simțit nevoia să 
fac această precizare. Mulțumesc! 

Dl Ștefan Viorel Florescu: Trebuie să fie informați și cetățenii, și ascultătorii, și toată 
lumea, că de fapt nu se face o concesionare pe teren, se face doar pe serviciul respectiv.  
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Domnul consilier Bojdan, vă rog! 
Dl Alexandru Teodor Bojdan: O scurtă completare la ceea ce a spus dl Florescu foarte 

bine este și faptul că acest proiect sau concesionare a acestui serviciu, creează avantaje și pentru 
beneficiari, pentru agentul economic, pentru că fără predictibilitate în subcontractarea de alți 
parteneri și îi oferă predictibilitate în ceea ce privește calendarul de evenimente, așa că este OK, 
din punctul meu de vedere, este o procedură cât se poate de liberală, să zicem, respectă piața 
liberă și sper să se înscrie cât mai mulți, cât mai mulți participanți la această procedură. 
Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Domnul Desculțescu, vă rog! 
Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc, domnule președinte! Apropo de teren și 

concesionarea sau nu a acestuia, dacă nu se concesionează terenul, de ce se face calculul 
redevenței pe suprafață? 

Dl Ștefan Viorel Florescu: Că pe suprafața respectivă se va desfășura evenimentul 
respectiv! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, doamna viceprimar! 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Dacă îmi permiteți, d-na Crăciun, să răspund eu! 

Tocmai pentru că este vorba de concesionarea unui serviciu și tocmai pentru că în baza legii, 
atunci când concesionăm servicii, iar cel care face concesiunea rămâne fără niciun risc,                    
are dreptul la această redevență. Raportându-ne la istoricul pe care, repet, l-am găsit și la Oradea 
și la Cluj pe astfel de spețe, am folosit sau i-am sugerat doamnei director, să folosească aceeași 
metodă de calcul.  

Dl Eduard Paul Simion: Mai am și eu o întrebare, dl președinte, dacă se poate? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, aș vrea să fie ultima intervenție! 
Dl Eduard Paul Simion: Dacă, de exemplu, peste un an de zile, după ce se termină 

această licitație, care din nou, repet, este doar o pârghie ca să se concesioneze terenul, dar 
mergând peste chestia aceasta, dorește un alt operator economic să organizeze un eveniment tot 
pe același amplasament, în Parcul Drumul Taberei, poate să organizeze sau nu?  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Doamna Crăciun, vă rog! 
D-na Alexandra Crăciun: Dacă am înțeles bine întrebarea domnului consilier, sper să-i 

și răspund în consecință. Contractul va fi semnat pentru 4 ani, nu pentru un an, iar după   
încheierea acestui contract…. 

Dl Eduard Paul Simion: Am zis peste un an, după ce se termină licitația, peste un an.  
D-na Alexandra Crăciun: Licitația va fi organizată anul acesta, iar primul an de 

eveniment organizat va fi de anul acesta. Se va desfășura pentru 4 ani, după încheierea acestui 
contract, în aceeași perioadă a anului, evident, poate organiza oricine sau cum se decide la acel 
moment, dar contractul rezultat în urma acestei proceduri de licitație va fi valabil timp de 4 ani, 
atâta timp cât organizatorul își va respecta contractul și cerințele caietului de sarcini.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! 
Dl Ștefan Viorel Florescu: Pe perioada sărbătorilor de iarnă presupun, nu?  
D-na Alexandra Crăciun: Da. Este trecut exact în caietul de sarcini, perioada. Timpul 

în care se va organiza evenimentul, variază între 44 de zile și 47 de zile în perioada                 
noiembrie-decembrie a fiecărui an, începând cu anul acesta, timp de 4 ani.  

Dl Alexandru Desculțescu:  O întrebare scurtă, dacă îmi permiteți? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnul Desculțescu!  
Dl Alexandru Desculțescu:  Cum s-a ajuns la termenul de 4 ani? De ce nu 6, de ce nu 8, 

de ce nu 2? Mulțumesc! 
D-na Alexandra Crăciun: La termenul de 4 ani s-a ajuns ca urmare a proiectului de 

hotărâre pe care tocmai l-ați aprobat, adică a studiului de fundamentare, a analizelor efectuate și 
prin punerea în aplicare a Legii nr. 100/2016, care ne spune că concesiunile a căror cifră de 
afaceri rezultate este sub 23 de milioane de lei, se pot concesiona pe maximum 5 ani.  
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Domnul Secretar, nu mai sunt alte 

intervenții, să trecem la vot.  
SE INTRĂ ÎN PROCEDURĂ DE VOT 
Avem 3 voturi “împotrivă” (dl Desculțescu, dl Iacob, d-na Surulescu), 5 “abțineri”                

(dl Coșcodaru, dl Ciontu, dl Petcu, dl Simion E., dl Stanciu) şi 16 voturi “pentru”.  
Cu 16 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Aș vrea să reiau rugămintea domnului consilier 

Simion E. și de fapt, să reamintesc colegilor din executiv să nu uite de solicitarea domnului 
Simion E. și poate să-i trimită răspunsul mai repede decât acele 30 de zile, că nu este nimic de 
ascuns.  

Dl Eduard Paul Simion: Voiam doar să menționez o chestie, d-le președinte! Asupra a 
ceea ce a spus d-na viceprimar, răspunsul la interprelările mele de mai devreme, aș vrea să fie 
trimise către toți colegii consilieri, nu doar către mine, aceasta voiam să vă spun. Mulțumesc!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Mulțumim, domnul Simion! Mulțumesc pentru prezență! 
Declar sedința închisă!   
 
 
 
 
 
 
 Preşedinte de ședință,                                                                     Secretar general Sector 6, 
Marius Ionel Ungureanu                                                                            Demirel Spiridon 
 

 


